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Vážení spoluobčané,
opět po roce tady máte vaše noviny. Při jejich tvorbě se snažíme, aby se k vám dostaly
pravdivé a objektivní informace o dění v naší obci. Společně se zástupci našich spolků,
školy i školky a dalších je pro vás připravujeme již po třicáté. Věříme, že i tentokrát
zde naleznete řadu zajímavých článků a užitečných informací. Všem, kteří do našich
novin přispěli svým článkem nebo fotografiemi, touto cestou děkujeme.

OHLÉDNUTÍ
ZA ROKEM 2020

Na tomto místě loňského vydání
Havlovických novin jsem Vám přál,
aby rok 2020 byl pro Vás klidný,
šťastný a úspěšný. První dva měsíce
nic nenasvědčovalo tomu, že by to
mohlo být jinak. Počátkem ledna
jsme se tradičně sešli v našem kul-
turním domě na Tříkrálovém kon-
certě Městské hudby Úpice a naše
spolky zahájily plesovou sezónu.
Poslední akcí v kulturním domě byl
ples hasičů 7. března. Pak naši zemi
zasáhla pandemie koronaviru, která
se rozšířila po celém světě. Jedná
se o virové respirační onemocnění
označované jako COVID-19. U vět-
šiny nakažených tímto onemocně-
ním se jednalo o lehký až střední
průběh, začaly se však objevovat
i těžké případy, které končily až
úmrtím. Aby se zabránilo šíření
nákazy, vyhlásila vláda 12. března
nouzový stav, který trval až do
17. května. Symbolem té doby se
staly roušky, kterými si lidé zakrý-
vali ústa i nos. Musely se nosit nejen
ve všech uzavřených prostorách, ale
i venku. Pro všechny to byla abso-
lutně nová zkušenost, na kterou se
jen velice těžko zvykalo. Nejpřís-
nější vládní nařízení dokonce zaka-
zovala pohyb více než dvou osob
společně na veřejnosti. Lidem bylo
i zakázáno vycestovat do zahraničí.
Tisíce lidí se kvůli nákaze ocitly
v izolaci nebo v karanténě. Vládní
nařízení dopadala tvrdě nejen na
běžný život lidí a firem, ale také na
kulturu, sport a vůbec na společen-
ský život. Divadla, kina i další
zařízení byla zavřená. Rušily se
nebo odkládaly svatby a další akce.
11. března byly zavřeny všechny
školy včetně středních i vysokých.
Děti z prvních ročníků základních

škol se vrátily do tříd až na konci
května, ostatní zůstaly doma až do
letních prázdnin. V souvislosti se
školami se poprvé začala používat
slova prezenční a distanční výuka.
Všichni jsme si oddechli, když po-
čátkem léta vlna pandemie pomi-
nula, vládní opatření se postupně
začala rozvolňovat a život v Česku
se pomalu vracel do normálu. Na
konci léta se však náhle objevila
druhá vlna pandemie a následně
i třetí. Obě udeřily obrovskou silou
a nakažených lidí prudce přibývalo.
Vláda byla nucena vyhlásit 5. října
další nouzový stav, který pokračo-
val i v roce 2021. V nemocnicích
bylo v loňském roce s covidem hos-
pitalizováno téměř 40.000 lidí. Po-
čátkem listopadu, kdy byl největší
nápor na kapacitu nemocnic, leželo
v jeden den na lůžku i přes 8.000
nakažených pacientů. Některé ne-
mocnice už nezvládaly nápor nově
nakažených a museli být povoláni
dobrovolníci, studenti medicíny
i vojáci. Přibývalo i veliké množství
nakaženého zdravotního personálu.
Počet lidí, kteří v Česku zemřeli po
nákaze koronavirem, překonal kon-
cem roku hranici 11 tisíc obětí. Vět-
šinu z těchto úmrtí zapříčinil co-

vid buď přímo, nebo ve spojitosti
s jiným chronickým onemocněním
pacienta. Absolutně největší sku-
pinu zemřelých tvoří lidé v důcho-
dovém věku.

Pandemie měla v Česku obrov-
ský dopad i na ekonomiku. Vláda
byla nucena schválit deficit státního
rozpočtu na rekordních 500 miliard
korun. Prostředky byly použity na
podporu lidí a firem ve spojení
s pandemií, byly poskytovány kom-
penzační bonusy pro živnostníky
a vyplácena náhrada mzdy zaměst-
nancům. Vědci na celém světě se
pokoušeli vyvinout vakcínu, která
by dokázala zabránit dalšímu šíření
viru. První vakcína byla vyvinuta
a schválena v prosinci loňského roku.
U nás i ve většině ostatních zemí
EU začalo očkování 27. prosince.

Počátkem ledna, kdy píšu tento
článek, ještě koronavirová pandemie
nejenže zdaleka nekončí, ale spíše
nabírá po vánočních svátcích na síle.

Loňský rok ale nebyl jen koro-
navirus. Měli jsme v plánu spoustu
akcí, které jsme chtěli zrealizovat.
Mnoho obcí a měst, v souvislo-
sti s pandemií a jejím dopadem
do ekonomiky státu, se rozhodla

S příchodem zimy byly na Vízmburku dokončeny rozsáhlé stavební práce

(dokončení na následující straně)
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snížit svoje výdaje a omezit inves-
tiční akce. Touto cestou jsme my
nešli, a jak se nakonec ukázalo, byla
to správná volba. Daňové příjmy do
obecní pokladny spolu s kompen-
začním bonusem od státu byly na-
konec ve stejné výši jako v roce
2019. A tak se podařilo z velké části
zrealizovat celkovou opravu beto-
nového mostu ve Vsi, po mnoha le-
tech odkladu byla vybudována
asfaltová komunikace kolem byto-
vek, byla provedena demolice do-
mu č.p. 59 a obou doplňkových
staveb a podél domu č.p. 58 (Ku-
bečkovi) byla postavena železobe-
tonová opěrná zeď obložená pískov-
covým kamenem. Počátkem roku
jsme odkoupili rozsáhlé pozemky
na Hořejším konci obce za č.p. 286
(Petirovi), kde plánujeme v příštích
letech další výstavbu rodinných
domů a v polovině roku se nám po-
dařilo odkoupit opuštěnou bývalou
prodejnu potravin. O většině těchto
našich aktivit se dočtete na dalších
stránkách těchto novin.

Rád bych na tomto místě podě-
koval zástupcům našich spolků,
kterým se podařilo v krátké době,
kdy neplatila vládní omezení, uspo-
řádat pro naše občany alespoň ně-
kolik zajímavých akcí.

Zvláštní poděkování patří na-
šemu Sdružení pro Vízmburk, z.s.,
zejména pak Mgr. Jaroslavu Balca-
rovi za to, jak se jim podařilo v tak
složité době zrealizovat projekt na
opravu našeho hradu. Stavební
práce za více jak 17 mil. Kč probí-
haly devět měsíců. Pro Jardu Bal-
cara to znamenalo téměř každo-
denní dohled. V květnu, až bude
hrad otevřen pro veřejnost, mi ur-
čitě dáte za pravdu, že tato naše pa-
mátka se stane velmi vyhledávaným
místem pro všechny milovníky his-
torie a architektury.

Na závěr bych Vám chtěl popřát
především pevné zdraví a hodně
optimismu při překonávání překá-
žek, které nám nadcházející rok
ještě připraví. Ona každá doba při-
náší něco dobrého i něco zlého.
Z toho zlého je to určitě velký smu-
tek nad ztrátou nejbližších, z toho
dobrého především, že jsme si snad
všichni uvědomili, že nejsme páni
světa, že si budeme více vážit svého
života, že si budeme více vážit práce
našich zdravotníků a učitelů a snad
i sebe navzájem. Ing. Pavel Dvořáček

AKCE REALIZOVANÉ V ROCE 2020
(pokračování z předchozí strany)

Pokládka asfaltového povrchu

Pohled na novou asfaltku kolem bytovek

Na zhutněné štěrkové podloží byly položeny dvě vrstvy asfaltu



1. Oprava betonového mostu ve Vsi
• kompletní výměna mostního příslu-

šenství včetně spřažené betonové des-
ky, izolace, říms, rubové drenáže za
opěrami a sanace nosné konstrukce
a spodní stavby, výměna zábradlí

Celkové náklady: 7.714.652 Kč
Z toho proinvestováno v roce 2020:

4.069.381 Kč
Z toho individuální dotace Královéhra-
decký kraj: 4.000.000 Kč
Dodavatel stavby: M-Stav CZ s.r.o., Par-
dubice

2. Asfaltová komunikace kolem bytovek
• nová asfaltová komunikace v celkové

délce 180,51 m včetně štěrkového
podloží a odvodnění

Celkové náklady: 1.811.732 Kč
Dodavatel prací: Špelda s.r.o., Říkov

3. Cyklostezka Malá Strana
• v roce 2019 byla vybudována asfal-

tová cyklostezka vedoucí ze sportov-
ního areálu podél levého břehu řeky
Úpy k zahradnictví

• v roce 2020 byly dokončeny terénní
úpravy, na čtyřech místech byly na
zpevněných plochách ze zámkové
dlažby nainstalovány lavičky, odpad-
kové koše a interaktivní herní prvky
pro děti

Celkové náklady: 150.177 Kč

4. Nové zastřešené stání pro kontejnery
na Hořejším konci

• u Bejrů na Hořejším konci obce bylo
vybudováno nové zastřešené stání
pro 6 ks kontejnerů na tříděný odpad

Celkové náklady: 310.916 Kč
Dodavatel prací: Jiří Zelinka, Havlovice,
PK KOVO Petr Kovář, Česká Skalice

5. Opěrná zeď u Kubečků za obecním
úřadem

• železobetonová zeď v celkové délce
25 metrů, která staticky zajišťuje dům
č.p. 58 Kubečkovi

Z pohledové strany je obložena štípa-
ným pískovcem.
Celkové náklady: 550.919 Kč
Dodavatel prací: Strko Starý Rokytník

6. Výměna vodovodního potrubí na
Hořejším konci obce

• původní ocelové potrubí hlavního
řádu bylo v délce 40 m nahrazeno po-
trubím PE DN 90 mm 

Celkové náklady: 69.800 Kč vč. DPH
Dodavatel prací:  Z&D Stavby, s.r.o.
Trutnov
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Demolice domu č.p. 59 za obecním úřadem

Za obecním úřadem u Kubečků byla vybudována mohutná opěrná zeď

Stavební suť z domu č.p. 59 byla po recyklaci připravena k dalšímu využití (dokončení na následující straně)



7. Výměna hydrantů na Podhájí
• neopravitelné hydranty u Prokopů

a na křižovatce u Horáků byly vymě-
něny

Celkové náklady: 111.000 Kč vč. DPH
Dodavatel prací: Z&D Stavby, s.r.o. Trutnov

8. Demolice domu č.p. 59
• po vydání demoličního výměru došlo

ke zbourání zchátralého domu č.p. 59
a k němu náležející stodoly a kolny,
celé území bylo detailně zaměřeno
a následně zde byly vytyčeny stavební
parcely a příjezdová komunikace,
dále byla zpracována projektová do-
kumentace ke stavebnímu řízení na
příjezdovou komunikaci a kanalizaci

Celkové náklady: 510.000 Kč
Dodavatel prací: DiK Janák, s.r.o. Trut-
nov, VIZEP CZ s.r.o. Praha

9. Hydrogeologický průzkumný vrt
• v roce 2019 byl na Králově kopci

v těsné blízkosti obecního vodojemu
vyhlouben hydrogeologický prů-
zkumný vrt pro posílení zdroje pitné
vody obecního vodovodu

• v roce 2020 byla zpracována projek-
tová dokumentace pro novou vrta-
nou studnu, která bude vedle
průzkumného vrtu. Ta bude osazena
čerpadlem, od kterého povede po-
trubí do vodojemu 

Celkové náklady: 177.507 Kč vč. DPH
Dodavatel prací: Hydrotech SG, s.r.o.
Praha, ing. Libor Fanta, Trutnov

10. Nákup pozemků pro novou vý-
stavbu rodinných domů

• na Hořejším konci obce za Petiro-
vými č.p. 286 byly odkoupeny po-
zemky pro budoucí výstavbu rodin-
ných domů. Jedná se o území o vý-
měře cca 17.000 m2. Po vybudování
potřebné infrastruktury by zde
mohlo být postaveno cca 10 rodin-
ných domů. S prodejem parcel se po-
čítá do 5 let.

Celkové náklady: 3.275.610 Kč

11. Odkoupení bývalé prodejny č.p. 61
• bývalá prodejna potravin vedle obec-

ního úřadu č.p. 61 byla odkoupena
a převedena do vlastnictví obce

Celkové náklady: 1.850.000 Kč
Náklady kryty v celé výši úvěrem od
České spořitelny a.s.

12. Obnova studánky pod Habřinou
• původní, téměř zapomenutá stu-

dánka byla obnovena a zastřešena
Celkové náklady: 217.000 Kč
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Nová odpočívadla s interaktivními prvky pro děti na cyklostezce u sportovního areálu

Podzim na nové cyklostezce

...AKCE REALIZOVANÉ V ROCE 2020
(pokračování z předchozí strany)

Úklid listí na cyklostezce nebral konce
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• dokončení opravy betonového
mostu ve Vsi

• vybudování štěrkové komuni-
kace a kanalizace ke stavebním
parcelám za obecním úřadem

• vybudování zastřešeného stání
pro kontejnery na tříděný odpad
na křižovatce u Soukupů

• vybudování asfaltové cyklostezky
od dřevěné lávky ke stadionu
Sparty Úpice

• nový vrt na Králově kopci vedle
vodojemu, jeho osazení ponor-
ným čerpadlem a napojení po-
trubím do vodojemu

• výměna technologického zaří-
zení v tlakové čerpací stanici na
Popluží

• drobné stavební úpravy vodo-
jemu na Králově kopci

• vybudování zastřešeného stání
vedle hasičské zbrojnice

• výroba stolního týdenního ka-
lendáře na rok 2022

• oprava střechy a požárního vo-
dovodu v kulturním domě

• úpravy zámečnické dílny u školy

NĚKTERÉ
PLÁNOVANÉ AKCE
V ROCE 2021

Na křižovatce u Horáků došlo k výměně nadzemního hydrantu

Výměna vodovodního potrubí na Hořejším konci

V tlakové stanici obecního vodovodu na Popluží dojde v roce 2021 ke kompletní vý-
měně technologie

...AKCE REALIZOVANÉ V ROCE 2020

Rozbory pitné vody provádí dle pro-
vozního řádu Zdravotní ústav se sídlem
v Ústí nad Labem, pracoviště Trutnov.
Podrobné výsledky jsou k dispozici na
webových stránkách obce nebo na obec-
ním úřadě. Nejčastější dotaz z řad na-
šich občanů se týká tvrdosti vody.

Tvrdostí vody se rozumí koncentrace
všech vícemocných kationtů kovů alka-
lických zemin, v podstatě se jedná o su-
mu vápníku a hořčíku. Nejčastěji se
uvádí v mmol/litr. Tvrdost vody v obec-
ním vodovodu se pohybuje okolo
2,56 mmol/l. To znamená, že naše voda
je tvrdá.

Tabulka tvrdosti vody v mmol/litr
velmi tvrdá > 3,76
tvrdá 2,51 – 3,75
středně tvrdá 1,26 – 2,5
měkká 0,7 – 1,25
velmi měkká < 0,5

OBECNÍ VODOVOD
– ROZBORY VODY



Studánku v dnešní podobě určitě ne-
může nikdo přehlédnout. Naleznete ji
asi 10 metrů vpravo od hlavní silnice
vedoucí z Úpice do Havlovic, na úpatí
dnes již vykáceného lesa, téměř naproti
zastřešené dřevěné lávce. Tento, ještě ne-
dávno zalesněný svah táhnoucí se až ke
Kobylinci, se nazývá Habřina. Studánka
zde byla ještě před několika lety doko-
nale ukryta pod hradbou náletových
stromů. Vědělo o ní jen pár místních.
Od nich víme, že před mnoha desítkami
let sem chodili pro vodu a že studánka
ani v největších mrazech nezamrzla. Za-
stupitelstvo obce v loňském roce roz-
hodlo, že studánku obnovíme. Práce to
nebyla zrovna jednoduchá. Nejprve
bylo zapotřebí obnovit odvodňovací
rýhu, kterou voda ze studánky kdysi od-
tékala do řeky Úpy. Rýha byla zcela za-
nesená včetně propustku pod hlavní
silnicí, a tak voda ze studánky dlouhá
léta vsakovala do trvale podmáčené při-
lehlé louky. Dále musely být odstraněny
pařezy, které zde zůstaly po pokácených
stromech. Na obnovu odvodňovací
rýhy od hlavní silnice po studánku i na
vlastní studánku byly použity pískov-
cové desky z nedalekého lomu Krá-
korka. Spotřebovalo se jich více jak 6 m3.
Kameníci toto unikátní dílo vytvářeli
celé léto. Poté přišly na řadu terénní
úpravy a osetí travním semenem. Těsně
před koncem roku byla studánka velmi
vkusně zastřešena. Jsem přesvědčen
o tom, že místní řemeslníci odvedli
opravdu kus poctivé kvalitní práce a že
v naší obci přibylo další nepřehlédnu-
telné dílko.

A závěrem Vás určitě napadne otázka:
„Je ta voda vůbec pitná?“ Rozbory uká-
zaly, že voda ze studánky má přibližně
stejné složení jako voda v našem obec-
ním vodovodu. Jedná se však o zdroj,
který není dezinfikován, a tak se zde na-
cházejí koliformní bakterie. Jedná se
o neškodné bakterie, běžně žijící v těle
člověka i v půdě. Dnešní normy však za-
kazují přítomnost těchto bakterií v pitné
vodě. Jsou tak odstraňovány chlorová-
ním. Proto vodu z naší studánky nedo-
poručuji používat bez převaření, které
by mělo trvat alespoň jednu minutu.

Ing. Pavel Dvořáček
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Pak přišla na řadu vlastní studánka

Odtoková rýha byla vyskládána z lomového kamene

Obnovená studánka Pod Habřinou

STUDÁNKA POD HABŘINOU



V prosinci 2018 zastupitelstvo obce
rozhodlo o odkoupení zchátralého
domu č.p. 59 s doplňkovými stavbami
a s přilehlými pozemky. Tehdy to bylo
v majetku občana z Nizozemského krá-
lovství. Stavby, více jak 120 let staré, byly
v takovém stavu, že se už nedaly za-
chránit. Byl na ně vystaven demoliční
výměr a v loňském roce byly zbourány.
Celé území bylo následně geodeticky
zaměřeno tak, aby se do vytvořeného
mapového podkladu daly co nejopti-
málněji zakreslit budoucí stavební po-
zemky a příjezdová komunikace k nim.
Celkem byly vytvořeny 4 stavební po-
zemky o výměře od cca 1400 m2 do
1600 m2. Současně s tím byly zahájeny
práce na zpracování projektové doku-
mentace na příjezdovou komunikaci
a kanalizaci tak, aby mohlo být vydáno
stavební povolení. V současné době sta-
vební řízení probíhá a předpokládáme,
že bude vydáno počátkem roku 2021.
V tomto roce bude vybudována štěr-
ková příjezdová komunikace a kanali-
zace. Na ni budou napojeny všechny
parcely a dále bude sloužit i k odvod-
nění nové komunikace. Zároveň budou
vybudovány ke všem pozemkům vodo-
vodní přípojky, elektrické přípojky NN
a bude sem zavedena i kabelová televize.
Všechny pozemky jsou připraveny pro
vážné zájemce o stavbu rodinného
domu. Zastupitelstvo obce schválilo
podmínky prodeje. Z nich vybírám ty
nejdůležitější podmínky, které budou
součástí kupní smlouvy:

1. do doby kolaudace domu bude mít
obec k prodávaným pozemkům
předkupní právo

2. do 2 let od provedení vkladu vlast-
nického práva k pozemku bude zahá-
jeno stavební řízení za účelem vydání
stavebního povolení

3. do 5 let od provedení vkladu vlast-
nického práva k pozemku bude
stavba dokončena

4. cena pozemku je 700 Kč/m2

Částka, kterou za prodané pozemky
obdržíme, neodpovídá skutečným ná-
kladům, které musela obec do uvedené
lokality vynaložit. Naším cílem není vy-
tvoření zisku, ale připravit zajímavé sta-
vební pozemky pro vážné zájemce za
rozumnou cenu. Navíc dle zákona musí
obec z prodejní ceny ještě odvést 21%
DPH.

V prosinci 2020 schválilo zastupitel-
stvo obce prodej pozemků již dvěma zá-
jemcům. V letošním roce očekáváme, že
dojde k prodeji i posledních dvou.

Pro úplnost dodáváme, že obec v roce
2020 odkoupila od soukromých vlast-
níků další pozemky, které budou po za-
síťování nabízeny zájemcům o bydlení.
Pozemky se nacházejí na Hořejším
konci obce, za Petirovými č.p. 286.
Mohlo by zde vzniknout až 10 nových
domů. Prodej by mohl být zahájen tak
do 5 let.

Ing. Pavel Dvořáček
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STAVEBNÍ PARCELY ZA OBECNÍM ÚŘADEM

V tomto místě bude v roce 2021 vybudována nová komunikace ke čtyřem stavebním
parcelám

Na Obecním úřadě v Havlovicích byla
od prosince 2009 zprovozněna nová
služba pro občany. Byl zde spuštěn pro-
voz terminálu Czech POINT (Český Po-
dací Ověřovací Informační Národní
Terminál). 
Můžete zde získat ověřené výstupy z in-
formačních systémů veřejné správy
(ISVS), a to z:

Katastru nemovitostí – výpis listu vlast-
nictví,

Obchodního rejstříku – úplný výpis
nebo výpis platných údajů k aktuálnímu
dni

Živnostenského rejstříku

Rejstříku trestů

Výpis z bodového hodnocení řidiče

Služba Czech POINT není určená k na-
hlížení do registrů, ale pouze k vysta-
vení ověřeného výstupu z příslušného
registru. Tento ověřený výstup se stává
veřejnou listinou. Před jeho zhotovením
je žadatel seznámen s počtem stran vý-
pisu a s jeho cenou. Po zaplacení mu
bude výpis vydán. Součástí výpisu je
„ověřovací doložka“, která z něho činí
veřejnou listinu. 

POPLATEK

Platba probíhá v hotovosti na pracovišti
Czech POINT. Za vydání ověřeného vý-
stupu z informačního systému veřejné
správy se vybírá správní poplatek takto:

* Registr živnostenského podnikání
15 Kč za každou i započatou stránku

* Obchodní rejstřík
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu

* Katastr nemovitostí
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu

* Rejstřík trestů
50,– Kč za přijetí žádosti o vydání vý-
pisu z evidence

* Výpis z bodového hodnocení řidiče
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu 

CZECH POINT



V loňském roce probíhala rozsáhlá
oprava betonového mostu ve Vsi. Orga-
nizací výběrového řízení na zhotovitele
stavby byla pověřena firma Centrum
rozvoje Česká Skalice, o.p.s. Jednalo se
o veřejnou zakázku na stavební práce
zadávané ve zjednodušeném podlimit-
ním řízení ve smyslu § 53 zákona
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných
zakázek. Zadávací dokumentace byla
zveřejněna na profilu zadavatele, ke kte-
rému má přístup neomezený počet do-
davatelů a dále byla uveřejněna ve
Věstníku veřejných zakázek. Přímo bylo
osloveno 8 firem. Písemnou nabídku
nakonec podalo 6 uchazečů. Nabídková
cena včetně DPH byla 7.714.652 Kč –
9.109.330 Kč. Všichni uchazeči museli
prokázat základní a profesní způsobilost
a dále i technickou kvalifikaci. Ta spo-
čívá v předložení seznamu minimálně
5 zakázek na mostní stavby za posled-
ních 5 let v hodnotě alespoň 2,5 mil Kč
bez DPH za každou. Při splnění všech
uvedených podmínek je obec povinna
dle zákona vybrat uchazeče, který před-
ložil nejlevnější nabídku. A tak se i stalo.
Byla vybrána firma M-Stav CZ s.r.o.,
Pardubice. Než byla podepsána smlouva
s dodavatelem, kterou schválilo zastupi-
telstvo obce dne 17. 12. 2019, vyžádali
jsme si ještě další doplňují doklady. Vše
nám bylo v termínu doloženo. Stavební
práce měly být podle smlouvy o dílo za-
hájeny 1. 4. 2020. Na základě písemného
požadavku firmy byl posunut začátek
stavby dodatkem ke smlouvě na
1.6.2020. Nakonec byly práce zahájeny
až 8.6.2020. Už během prvního měsíce
po zahájení prací se ukazovalo, že pra-
covní nasazení není takové, jaké by-
chom očekávali. Téměř každý den jsme
společně s panem Janem Hofmanem,
který na mostě vykonával technický
dozor, dohlíželi na kvalitu díla. Na kaž-
dém kontrolním dnu a bylo jich 8, jsme
upozorňovali na nedodržení harmono-
gramu prací a na vady a nedodělky,
které je třeba odstranit. Začalo být jasné,
že termín dokončení stavby 30. 9. 2020
nemůže být dodržen. Po dohodě s do-
davatelskou firmou a na základě před-
ložených dokladů na vícepráce byl
radou obce schválen dodatek ke
smlouvě o dílo. Tím byl posunut termín
dokončení stavby na 16. 10. 2020. Ani
ten však dodržen nebyl. Od 17. 10. 2020
běží zhotoviteli za každý den prodlení
až do řádného předání díla bez vad
a nedodělků smluvní pokuta. Ta bude
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BETONOVÝ MOST PŘES ŘEKU ÚPU VE VSI

Bourání betonových říms

Betonování chodníku

Pokládka asfaltového povrchu na mostě a předmostí (dokončení na následující straně)



odečtena z dosud nehrazených faktur.
K 31. 12. 2020 bylo na stavbě ještě
13 vad a nedodělků, které je třeba ještě
odstranit. Jsou to však závady, které ne-
bránily vydání povolení předčasného
užívání stavby – mostu a jeho uvedení
do zkušebního provozu.

Co se týče financování celé stavby, je
dobré tady připomenout, že část ná-
kladů ve výši 4 mil. Kč byla hrazena
z individuální dotace, kterou naše obec
získala z rozpočtu Královéhradeckého
kraje. 

Po celou dobu stavby byl most uza-
vřen pro veškerou dopravu. Až na pár
dnů zůstal zachován pouze průchod pro
pěší a cyklisty. Toto omezení přinášelo
občanům nemalé obtíže. Objízdná trasa
pro vozidla nad 1,5 tun vedla přes Úpici,
vozidla do 1,5 tun mohla projíždět přes
dřevěnou lávku. Jak se záhy ukázalo, do-
pravní značku zákaz jízdy vozidel nad
1,5 tun téměř nikdo nedodržoval. Běžně
se tady daly potkat dodávkové automo-
bily, které jistě vážily nejméně 3 tuny.
Policie ČR slíbený dohled nad tímto
omezením zcela vypustila. V letošním
roce bude dřevěná lávka podrobena po-
drobné prohlídce. Po ní teprve zjistíme
rozsah škod, které napáchali nezodpo-
vědní řidiči. I tak bych chtěl většině
z Vás slušných poděkovat za to, že jste
vydrželi snášet ta jednotlivá dopravní
omezení po tak dlouhou dobu. Když už
se zdálo, že by se po mostě dalo jezdit,
bylo cítit, jak mezi Vámi roste napětí
a mnohým z Vás začala docházet trpěli-
vost. Chtěl jsem Vás uklidnit alespoň
tím, že Vám sdělím termín otevření
mostu. Ten se však neustále posouval
a už to vypadalo, že to snad nebude ani
do Vánoc. Těsně před nimi jsme se ko-
nečně dočkali.

V roce 2021 nás čeká odstranění
všech vad a nedodělků. Potom jiná
firma zadláždí lomovým kamenem
předmostí na obou stranách až ke ka-
menné regulaci a chodník bude opatřen
speciálním nátěrem, který ho bude
chránit před opotřebením.

Věřím, že až bude stavba dokončena,
budeme mít tuto hlavní spojnici mezi
pravým a levým břehem na dlouhá léta
vyřešenou.

Ing. Pavel Dvořáček
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...BETONOVÝ MOST PŘES ŘEKU ÚPU VE VSI

Frézování pařezu smuteční vrby v parku, která musela ustoupit opravě mostu

Při opravě mostu byl po většinu času zachován provizorní průchod

(pokračování z předchozí strany)

Před Vánoci byl opravený most uveden do předčasného užívání



HAVLOVICKÉ NOVINY10

Po opravě betonového mostu ve Vsi
přichází na řadu řešení další velmi ne-
utěšené dopravní situace. A tou je pře-
jezd řeky Úpy přes zastřešený dřevěný
most. Tento most byl postaven již v le-
tech 1936–1937 a jedná se o kulturní
památku. Naše obec se postupně roz-
růstá i v této lokalitě a už současný
průjezd vozidel po mostě zdaleka neod-
povídá jeho konstrukci. Dochází tak
k jeho nevratnému a soustavnému po-
škozování. Značně se na jeho součas-
ném stavu podepsal i velký provoz
vozidel v době rekonstrukce betono-
vého mostu v loňském roce. Po poslední
podrobné mostní prohlídce z prosince
2018 bylo konstatováno, že most díky
svému stáří již není schopen bezpečně
přenést vyšší zátěž, než 1,5 tuny. Toto
maximální zatížení se nezvětší ani opra-
vou dřevěné konstrukce. Navíc je most

chráněnou kulturní památkou a nelze
do konstrukce vkládat nepůvodní prvky,
jako jsou železné traverzy a podobně.

Vzniklou situaci jsme v loňském roce
řešili s mnoha odborníky, projektanty
i zástupci památkové péče. Vzhledem
k tomu, že v daném území se moc mož-
ností nenabízí, a že se navíc jedná o zá-
plavové území, kde je nutné při každé
stavbě zohlednit výšku stoleté vody,
bylo rozhodnuto, že dřevěná lávka se
přemístí a na jejím místě se postaví
most nový betonový. Dřevěná lávka se
přemístí o cca 40 metrů proti proudu
řeky a stane se součástí cyklostezky,
která bude vybudována v letošním roce.
Most tak bude určen pouze pro pěší
a cyklisty a přestane být devastován
automobilovou dopravou. Letos bude
provedena podrobná mostní prohlídka
a z jejích výsledků bude zpracován pro-

jekt na celkovou opravu mostní kon-
strukce. Při ní počítáme i s výměnou
stávajících eternitových šablon za ští-
paný modřínový šindel.

V letošním roce bude zpracován i pro-
jekt na vybudování nového betonového
mostu. Nejprve bude zhotovena vizuali-
zace budoucího vzhledu a polohy obou
mostů. Pak přijde na řadu výběr opti-
málního vzhledu mostu a jeho para-
metrů. Předpokládáme, že most bude
monolitický, o nosnosti cca 40 tun,
světlá průjezdná šíře 6 metrů, v celé
délce bude jednostranný chodník a bu-
de osvětlen. Současný příjezd na most
ze strany od Úpice bude rozšířen na
6 metrů. Na straně u hostince dojde
k posunutí mostu proti původnímu
umístění dřevěné lávky přibližně do
míst, kde se dnes nacházejí kontejnery
na tříděný odpad. Naší snahou bude,
aby vzhled nového mostu co nelépe za-
padl do daného místa.

Pokud nenastanou nějaké větší kom-
plikace, měla by být na podzim letoš-
ního roku podána žádost o vydání sta-
vebního povolení, a to na přemístění
dřevěné lávky, na její celkovou rekon-
strukci a na stavbu nového betonového
mostu. Vlastní stavba by mohla začít
v roce 2022, nejpozději v roce 2023. Ur-
čitě se bude jednat o největší a finančně
nejnáročnější stavbu v dějinách naší
obce. Věřím, že se nám vše podaří zvlád-
nout a že se nám na realizaci tohoto
smělého projektu podaří získat i nějaké
dotace. Ing. Pavel Dvořáček

V letošním roce bude vybudována
další část asfaltové cyklostezky, která
bude spojnicí naší obce s městem Úpicí.
Bude vedena po pravém břehu řeky Úpy
v délce 469 m a šíři 3 m. V celé délce
budou sloupy veřejného osvětlení. Naše
cyklostezka by měla navazovat u stadi-
onu Sparty Úpice na cyklostezku, kte-
rou připravuje město Úpice. Ta povede
mezi řekou Úpou a sportovním stadio-
nem. Začátek naší cyklostezky je u dře-
věné lávky. Stavbu bude provádět firma
Strabag a.s., která se stala s cenou
3.177.335 Kč vítězem výběrového řízení.
Stavební práce budou probíhat od čer-
vence do října letošního roku.

Na tuto akci se nám podařilo získat
dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj

ČR prostřednictvím Místní akční sku-
piny Království – Jestřebí hory, o.p.s., ve
výši 3.150.382 Kč. Z této dotace budou

částečně hrazeny i náklady na zpraco-
vání projektové dokumentace.

Ing. Pavel Dvořáček

CYKLOSTEZKA DŘEVĚNÁ LÁVKA – STADION ÚPICE

DŘEVĚNÁ LÁVKA A NOVÝ MOST

Geologický průzkum v místě budoucí cyklostezky ke stadionu Sparty Úpice

Dřevěná lávka na Horním konci obce se bude stěhovat



HAVLOVICKÉ NOVINY 11

Bývalou prodejnu potravin č.p. 61
najdete ve středu obce hned vedle obec-
ního úřadu. Dříve zde stávalo pekařství
a koloniál „U Prouzů“ nebo také „Dům
hrůzy“. Ten nechal tehdejší MNV v Hav-
lovicích zbourat a svépomocí v akci „Z“
zde vybudoval prodejnu. Ta byla zko-
laudována 19. 2. 1973. Prodejna byla ná-
sledně převedena do majetku Jednoty
Dvůr Králové nad Labem výměnou za
dům č.p. 146 (dnes budova obecního
úřadu). Jednota zde do té doby provo-
zovala svoji prodejnu potravin. MNV
dům následně přestavěl na své kance-
láře, knihovnu a poštu. Nová prodejna
potravin byla v majetku Jednoty Dvůr
Králové n. Labem až do října roku 1996.

Již několik let předtím se Jednotě pod-
nikání v prodejně příliš nedařilo, až ji
nakonec uzavřela. Následně uvažovala
o prodeji. Zastupitelstvo obce tehdy roz-
hodlo, že prodejnu potravin od Jednoty
Dvůr Králové nad Labem odkoupí.
Hlavně z obav, aby obec o prodejnu
nepřišla. 17. 12. 1996 zastupitelstvo roz-
hodlo o pronájmu manželům Jánošíko-
vým. Ti od 30. března roku 1992 provo-
zovali malý koloniál v č.p.124 naproti
škole. Po menší rekonstrukci, na Veliko-
noční neděli 30. března 1997, zde zahá-
jili prodej. Obec jim nakonec v dubnu
1999 prodejnu prodala. Manželé Jánoší-
kovi provozovali v této prodejně živnost
po dlouhých 17 let. V roce 2013 se roz-

hodli s podnikáním skončit a prodejnu
prodat. Jako vážný zájemce se objevila
staronová Jednota Dvůr Králové n. La-
bem. Ta nakonec v prosinci téhož roku
prodejnu koupila. V polovině roku
2014, po rozsáhlé rekonstrukci a mo-
dernizaci v řádech milionů korun, byla
prodejna za velké slávy otevřena. Jed-
nota (nověji od roku 2014 COOP) ne-
dokázala svým sortimentem ani svými
cenami oslovit zákazníky a již v druhé
polovině roku 2015 prodejnu zavřela.
Následně před koncem roku ji prodala
vietnamskému obchodníkovi. Ten ob-
chod pronajal postupně dvěma svým
kolegům. Oba ale museli kvůli malému
zájmu občanů podnikání ukončit. Od
roku 2018 byla prodejna zavřená a ne-
našel se nikdo, kdo by si ji chtěl pronaj-
mout. V červnu 2020 z rozhodnutí
zastupitelstva obce byla prodejna za
1.850.000 Kč odkoupena a po letech se
zase vrátila do majetku obce. Rada obce
krátce na to vyhlásila záměr pronájmu
a to za symbolickou 1 Kč/rok. Ani za půl
roku se nepřihlásil žádný zájemce. Bylo
proto rozhodnuto, že pro prodejnu na-
lezneme jiné využití. Předpokládáme, že
zde vznikne částečně sportovní cen-
trum a část plochy bude využita pro
poskytování služeb občanům typu ka-
deřnictví, masáže…. V roce 2021 bude
připravena projektová dokumentace
pro vydání stavebního povolení a v dal-
ším roce budeme hledat vhodný dotační
titul, ze kterého bychom projekt zreali-
zovali.

Ing. Pavel Dvořáček

PRODEJNA SE VRÁTILA DO VLASTNICTVÍ OBCE

Prodejna v obci je několik roků zavřená

„Dům hrůzy“ – po zbourání dnešní prodejna potravin. Vpravo bývalá prodejna potra-
vin „Konzum“ – dnes obecní úřad. Foto 1967

VOLNÉ POBÍHÁNÍ
PSŮ ZAKÁZÁNO

Na základě obec-
ně závazné vyhlášky
č. 3/2005 platné od
1. ledna 2006 se za-
kazuje volné pobí-
hání psů na veřej-
ných prostranstvích, veřejných ko-
munikacích a na veřejné zeleni.
Porušení této vyhlášky bude klasi-
fikováno jako přestupek a bude
trestáno pokutou od minimální
výše 1 000,– Kč. Přestupkové řízení
proti viníkům bude po prošetření
Policií ČR OO Úpice vedeno na
Městském úřadě v Trutnově.
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NAKLÁDÁNÍ S ODPADY V OBCI

V obci je zaveden paušální poplatek za
odvoz a likvidaci domovního odpadu.
Jeho výše je pro rok 2021 stanovena na
500,– Kč/osobu/rok (stejná výše jako
v předchozích letech).

– poplatek za odvoz platí každá fyzická
osoba, která má na území obce trvalý
pobyt

– za objekt sloužící k rekreaci (chata,
chalupa), kde není hlášena k trvalému
pobytu žádná osoba, se platí poplatek
odpovídající výši poplatku za jednu
osobu

– pokud dojde k jakékoliv změně roz-
hodné pro výpočet poplatku (naro-
zení, úmrtí, odhlášení nebo přihlášení
trvalého pobytu, prodej objektu), je
každý povinen tuto skutečnost nahlá-
sit do 30 dnů na obecní úřad

– od poplatku jsou osvobozené pouze
osoby, které mají na území obce trvalý
pobyt a které písemně prokážou, že se
déle než 10 měsíců nepřetržitě zdržují
mimo obec

– poplatek je každý povinen uhradit
nejpozději do 28. 2. příslušného ro-
ku, nezaplacený poplatek bude vymě-
řen platebním výměrem, může být
navýšen až o 50 % a lze ho vymáhat
do 3 let, kdy poplatková povinnost
vznikla.

I v roce 2021 bude domovní odpad
odvážet firma Transport Trutnov. Svozo-
vým dnem je úterý. V letošním roce je
z rozhodnutí rady obce odpad odvážen
celoročně 1x za dva týdny. Odpad Vám
bude odvážen z vlastních popelnic nebo
uložený v igelitových pytlích dodaných
pouze firmou Transport Trutnov. Ty kou-
píte na Obecním úřadě v Havlovicích za
10,– Kč/ks. Do míst, která jsou obtížně
dostupná hlavně v zimě, byly umístěny
velkoobjemové kontejnery (Kobylinec,
Podhradí – Vlachovi, Svobodné).

TŘÍDĚNÝ ODPAD
(SKLO, PLASTY, PAPÍR)

Tříděný odpad odváží také firma
Transport Trutnov. V obci je rozmístěno
na 7 místech 38 kusů kontejnerů. Z toho
6 ks na sklo, 13 ks na papír, 17 ks na
plasty a 1 ks na jedlé tuky a oleje. Plasty
jsou odváženy 1x týdně vždy v pondělí,
papír 1x týdně vždy ve čtvrtek, sklo
a oleje podle potřeby.

Zaráží nás přístup některých ob-
čanů, kteří si z prostoru kolem kontej-
nerů dělají černou skládku. Vyhodí tam
to, co se jim doma nehodí, ale hlavně

to, co do kontejnerů vůbec nepatří. Ob-
jevují se tam pneumatiky, stará umy-
vadla, linoleum…. Co k tomu dodat!!!!

Od 1. 1. 2014 se naše obec zapojila do
celorepublikového systému Autorizované
obalové společnosti EKO-KOM a.s. Ta
buduje pro firmy, obce a města efektní
systém odděleného sběru využitelných
složek komunálních a obalových odpadů.
Po vytřídění zajišťuje, aby byly využity
jako druhotná surovina nebo případně
jako zdroj energie. Tím vznikají finanční
prostředky, které jsou zpětně převáděny
obcím a městům zapojeným do tohoto
systému. Čím více odpadů obec vytřídí,
tím více peněz získá. Tímto apelujeme
na naše občany, třiďte odpad, ušetříte
naše obecní prostředky. Za loňský rok
jsme od společnosti EKO-KOM a.s. takto
získali 145.072,– Kč. Tím byly pokryty
náklady vynaložené na sběr a odvoz tří-
děného odpadu a i objemného a nebez-
pečného.

NEBEZPEČNÝ ODPAD
Odvoz nebezpečného odpadu zajiš-

ťuje také firma Transport Trutnov. Ve
stanovený den, který bude vyhlášen
obecním rozhlasem a vyvěšen na webo-
vých stránkách obce, bude před kulturní
dům přistaven kontejner, kam mohou
občané zdarma ukládat nebezpečný
odpad (autobaterie, plechovky od ba-
rev, zářivky, monočlánky, léky, ale také
i pneumatiky…). Odvoz bude proveden
1x ročně vždy v dubnu až v květnu.
V roce 2020 činily náklady na odvoz
a uložení odpadu 18.615,– Kč.

LIKVIDACE ELEKTROZAŘÍZENÍ
Nepotřebná elektrozařízení jsou v naší

obci rovněž likvidována ve spolupráci
s firmou Transport Trutnov. Ta přistaví
u kulturního domu kontejner, kam
mohou občané zdarma odkládat tele-
vize, ledničky, pračky, elektrické spo-
ráky, mikrovlnné trouby, vysavače a dal-
ší podobná elektrozařízení. Odvoz bude
proveden 1x ročně vždy v dubnu až
v květnu. Termín bude vyhlášen obec-
ním rozhlasem a vyvěšen na webových
stránkách obce.

DROBNÁ ELEKTROZAŘÍZENÍ
Naše obec podepsala smlouvu se

společností ASEKOL, s.r.o., na základě
které byla v budově obecního úřadu
umístěna sběrná nádoba E-Box. Sem

můžete zdarma odkládat drobná elek-
trozařízení (kalkulačky, počítačové my-
ši, klávesnice, MP3 přehrávače, kamery,
fotoaparáty, telefony, DVD přehrá-
vače…). Na nádobě je umístěn i speci-
ální nástavec na baterie. V roce 2016
společnost ASEKOL, s.r.o. zdarma do-
dala naší obci tzv. červený kontejner
o objemu 2,15 m3. Ten je umístěn za
kulturním domem. Jeho vhazovací
otvor je 40x50 cm a mohou se tam
odkládat elektrozařízení typu rádia,
drobná počítačová vybavení, telefony,
elektrické hračky a podobně.

Obě nádoby společnost ASEKOL, s.r.o.
na požádání zdarma vyprazdňuje.

TEXTIL, ODĚV, OBUV, HRAČKY
Na sběr textilu, oděvů, obuvi a hra-

ček má naše obec podepsanou smlouvu
s firmou TextilEco, a.s. Ta umístila jeden
svůj kontejner za kulturní dům a druhý
k dřevěné lávce. Sem můžete tento druh
odpadu ukládat. Kontejnery jsou pravi-
delně vyprazdňovány. Textil, oděvy
a obuv jsou odváženy na třídicí linku
a odtud putují k dalšímu využití ne-
ziskovým a charitativním organizacím
jako jsou např. ADRA, Středisko SOS
pro vzájemnou pomoc občanům či
CHARITA Nový Jičín. Za to, že obec
umožnila umístit firmě TextilEco, a.s.,
na své území tyto kontejnery, získáme
odměnu ve výši 2000,– Kč/rok.

BIOODPAD  
Již v roce 2013 byl rozsah služeb,

které zajišťuje náš obecní úřad pro své
občany, rozšířen o svoz bioodpadu. Svoz
bioodpadu je prováděn po celé vege-
tační období, tj. od dubna až do listo-
padu. V loňském roce tuto službu
využilo více jak 120 domácností. A jak
svoz funguje?

Bioodpad se sváží uložený pouze
v  typizovaných velkoobjemových va-
cích, které si občané zakoupí na obec-
ním úřadě za 200,– Kč/ks. Bioodpad
uložený v jiných vacích nebude vyve-
zen. Každý vak si jeho majitel nesmaza-
telně označí popisným číslem domu
nebo evidenčním číslem chaty tak, aby
nemohlo dojít k záměně. Jedná se o vý-
robek JUTY Dvůr Králové nad Labem
o rozměrech 80x80x80 cm a nosnosti
750 kg. Naplněný vak si každý umístí
před dům nebo do míst, kam staví po-
pelnici k odvozu. Bioodpad se bude

(dokončení na následující straně)
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i letos odvážet od počátku dubna každý
týden, vždy každé úterý (mimo státní
svátky) až do prvního sněhu. Vak se po
vysypání vrátí zpět k dalšímu použití.
Cena na jeden rok je 500,– Kč/1 vak.
Pokud se zájemce o tuto službu přihlásí
v  průběhu roku (například v  srpnu),
nebude mu tato částka úměrně snížena.
Do vaků patří: čerstvě posekaná tráva,
drobné větvičky z keřů, listí, piliny, ho-
bliny, kůra.
Do vaků nepatří: zemina, kamení, cihly,
stavební materiál, sklo, plasty, plechovky,
zbytky masa a kostí, popel, velké větve
ze stromů.

Bioodpad je odvážen k dalšímu zpra-
cování do kompostárny firmy Transport
do Trutnova-Bohuslavic. Sem bylo
v loňském roce odvezeno 87,94 tun, za
které jsme zaplatili včetně dopravy
42.923,– Kč. Celkem za svoz a likvidaci
zeleného odpadu v obci bylo v roce 2020
zaplaceno 88.850,– Kč. Cena 500,– Kč
za jeden vak ročně skutečné náklady
zdaleka nepokryje.

Zájemci o tuto službu se mohou kdy-
koliv přihlásit na obecním úřadě. 

STAVEBNÍ ODPAD
Odvoz a likvidaci stavebního odpadu

provádí původce odpadu sám na vlastní
náklady. Nesnažte se proto ukládat sta-
vební odpad do popelnic. Obsluha sběr-
ného vozu provádí namátkové kontroly
odpadu v popelnicích a mohlo by se
stát, že vaše popelnice nebude vyvezena.
Stavební odpad (suť, beton, asfalt, kera-
miku) můžete odvézt do Trutnova Po-
říčí, kde je řízená skládka stavebních
odpadů.

OBJEMNÝ ODPAD
V loňském roce zorganizovala obec

jedenkrát odvoz a likvidaci objemného
odpadu. Celkem byly naplněny 4 kontej-
nery, které byly vyvezeny na skládku do
Bohuslavic u Trutnova. Celkem bylo od-
vezeno 7,2 tun odpadu a obec za jeho
odvoz a uložení zaplatila 11.178,– Kč.
Pro občany byla tato služba zdarma. Mezi
objemný odpad patří starý nábytek, ko-
berce, matrace, WC mísy, umyvadla…

ŽELEZO
Sběr starého železa zajistí obecní úřad

1x ročně vždy v měsíci dubnu. Po obci
budou v určený den rozmístěny kontej-

...NAKLÁDÁNÍ S ODPADY V OBCI

(pokračování z předchozí strany)

Přehled odpadů vytříděných v roce 2020

Druh množství zaplaceno
odpadu v tunách v Kč
Směsný komunál. odpad 233,87 559.353,–
Plasty 11,54 41.360,–
Sklo 19,33 25.450,–
Papír 22,68 26.540,–
Bioodpad 87,94 88.850,–
Barvy, pneumatiky… 1,75 18.615,–
Objemný odpad 7,20 11.178,–
Železo 12,72 3.500,–
Použité oděvy 3,98 0,–

nery, kam můžete železo odkládat. Na
menší kusy železa, zejména pak na ple-
chovky od konzerv, byl zajištěn kontej-
ner, který je umístěn za kulturním
domem.

JEDLÉ TUKY A OLEJE
V loňském roce obec zajistila popel-

nici o objemu 120 litrů, kam mohou ob-
čané zdarma ukládat jedlé tuky a oleje.
Musejí být nality do plastových lahví,
v kterých se vkládají do popelnice.

Ing. Pavel Dvořáček

Ve sportovním areálu byl umístěn kon-
tejner na použité oleje z kuchyní

Nové zastřešené stání pro kontejnery na tříděný odpad na Hořejším konci

Od 1. 1. 2007 na základě veřejnoprávní smlouvy projednává město Trutnov pro
naši obec za úplatu přestupky dle zákona č. 200/1990 Sb. O přestupcích, v plat-
ném znění a to na úseku:

1. přestupků proti veřejnému pořádku uvedenému v § 47 § 49
2. přestupků proti občanskému soužití uvedenému v § 49
3. přestupků proti majetku uvedenému v § 50
4. ostatních přestupků proti pořádku ve státní správě a samosprávě uvedených v § 48

V případě spáchání uvedených přestupků doporučujeme vždy obrátit se na Po-
licii ČR obvodní oddělení v Úpici k sepsání protokolu. Ten bude následně
postoupen k vyřešení městu Trutnov.

PROJEDNÁVÁNÍ PŘESTUPKŮ



V podkrkonošské vesnici jménem
Havlovice se konal již osmý ročník akce
s názvem Benátská noc. Obec roku 2007
je známá pro své kulturní vyžití a živost
svých obyvatel, kteří nejsou zvyklí trá-
vit své večery v poklidu. Díky tomu byla
i přes nepřízeň počasí velmi vysoká
návštěvnost.

Benátská noc v Havlovicích za po-
sledních několik let zdomácněla a stala
se tak tradiční akcí letního programu
mnoha jejích obyvatel. Před osmi lety
přitom vznikla náhodou na jiném místě
nedaleko proti proudu řeky Úpy, kdy po
povodních vytvořila malý ostrov ve
středu vesnice. Tady se pak sešlo něko-
lik „Havlováků“, kteří zde postavili stan,
donesli lavice a stoly, čímž přilákali ko-
lemjdoucí, a ti se k nim po zbytek ve-
čera postupně přidávali.

Další ročníky se uskutečnily už na vy-
stavěných molech, která pořadatelé
chystají den před samotnou „Benát-
skou“, jak akci místní ve zkratce nazý-
vají. V průběhu dne pak lidé mohou
využít lodiček a projet se po klidném
úseku řeky nad splavem. Vrcholem celé
akce je tradičně premiéra divadelní hry
zdejšího autora v provedení Klubu ama-
térských divadelníků. Odlehčená kome-
die vždy podtrhne atmosféru večera.
Poté následuje koncert kapely, kterou po
dva roky byla kapela Asitack.

Datum havlovické Benátské noci je
ukotveno na druhou sobotu měsíce čer-
vence, letošní ročník se uskutečnil 18. 7.,
týden před Svatojakubskou poutí ve ve-
dlejší Úpici. Organizaci celého dne měli
v režii opět spolek Kosáčů a DAK, Di-
vadelní amatérský klub. Ti se, jako kaž-
doročně, postarali o pestrý výběr
občerstvení, a to nejen výborného pití,
ale i jídel.

Akce se s každým rokem posouvá
a přináší svým návštěvníkům něco no-
vého. V tomto ročníku se poprvé obje-
vil vinný lístek, ve kterém si milovníci
dobrého vína mohli vybrat z mnoha
druhů vín od moravského rodinného
vinařství. Mimo to letos přibyla i po-
ložka na doprovodném programu, a to
konkrétně slackline natažený přes řeku
Úpu, kterou si s jištěním mohl každý vy-
zkoušet.

Havlovičtí se už teď mohou těšit na
další ročník Benátské noci, která se
uskuteční 17. července v Havlovicích na
louce U Madle.

za spolek Kosáčů Jiří Kopecký
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NA VESNICI TO ŽIJE!

Vyjížďka na lodi je tradiční součástí Benátské noci

Nový rodinný dům manželů Lorencových na Brandeburku

Nový rodinný dům Veroniky Borůvkové za kulturním domem
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Výzva „Covidu to osladíme!“ měla
v Podkrkonoší velký ohlas. Do akce na
podporu zdravotníků z covidového od-
dělení trutnovské nemocnice se zapo-
jilo třináct mateřských škol. Předškoláci
vyrobili tři stovky dárků, vzkazů nebo
obrázků. Pořadatelé z Místní akční sku-
piny (MAS) Království – Jestřebí hory
předali zdravotníkům v první linii také
poukazy na nákup dobrot v trutnovské
Cukrárně a kavárně Promenáda.

Vedení Oblastní nemocnice v Trut-
nově akci přivítalo. „Tlak na naše zdra-
votníky je velký a takováto forma
podpory je pro ně velmi příjemná a ví-
taná. Uvědomí si, že v tom boji nejsou
úplně sami. Až se situace uklidní, rádi
bychom do školek zapojených do pro-
jektu zajeli, poděkovali osobně a věříme,
že bude také prostor si o všem popoví-
dat,“ těší se na setkání s předškoláky ře-
ditel trutnovské nemocnice Miroslav
Procházka. Třeba v Havlovicích se do
tvoření pro lékaře, sestřičky a další
zdravotnický personál zapojilo dvacet
malých umělců. „Reakce dětí jsou při-
rozené, často neočekávané. Sedli jsme si
do kroužku, kolem sebe dali vyrobené
dárečky pro zdravotníky a povídali si
o aktuální situaci. Některé děti se s touto
nemocí setkaly v rodině, samy v sobě to
prožívají. Mě to úplně dostalo, čím jsem
starší, tím víc tyto věci prožívám,“ při-
znala Yvona Friebelová, ředitelka havlo-
vické Mateřské školy Hastrmánek. Velký
kus práce odvedli také šikovní předško-
láci v Žacléři. „U nás se do akce zapojilo
asi třicet dětí, tvořily s nadšením a ra-
dostí. Přišly s tím, že chtějí něco vyrobit
i pro policii nebo vojáky, protože taky
pomáhají. S dětmi o aktuální situaci
mluvíme, mají přehled, doma sledují
zprávy nebo mají informace od rodičů.
Vědí třeba, že koronavirus měl i vice-
premiér Jan Hamáček. Na procházce se
zasmály příjmení tohoto politika, přišlo
jim humorné,“ prozradila s úsměvem
Jana Nagyová, ředitelka Mateřské školy
v Žacléři.

Do akce na podporu obětavých bo-
jovníků s pandemií se aktivně zapojily
také školky v Trutnově, Úpici, Suchovr-
šicích, Rtyni v Podkrkonoší, Batňovi-
cích, Dolní Olešnici nebo Chvalči. „Jsem
nadšený z atmosféry, kterou vytvořily

učitelky s dětmi z mateřských škol
z Trutnovska při výrobě dárků pro naše
zdravotníky v první linii. Na výrobcích
je znát, že byly vytvářeny s láskou a vel-
kým obdivem. Každý z těchto kousků je
originál a věřím, že v prostorách trut-
novské nemocnice potěší nejen zdra-
votníky, ale také pacienty,“ vyzdvihl
přínos předškoláků ředitel pořádající
MAS Jan Balcar.

Pro spoluorganizátory akce z Cuk-
rárny a kavárny Promenáda to nebylo
první setkání s pracovníky trutnovské
nemocnice. „Jednou za čas doneseme

něco dobrého pro zaměstnance covido-
vého oddělení, aby si osladili život. Toto
pro nás byla další výzva, ze které jsme
hodně nadšení,“ neskrývá svou spo-
kojenost spolumajitelka Promenády
Zuzana Bílková. Akce se uskutečnila
v rámci projektu Místní akční plán,
který se na Trutnovsku snaží přispět ke
zvýšení kvality vzdělávacího procesu.
Aktivně se ho účastní 46 mateřských,
základních, základních uměleckých
nebo speciálních škol. 

Mgr. Petr Záliš
MAS Království Jestřebí hory, o. p. s.

DĚTI Z TRUTNOVSKA PODPOŘILY ZDRAVOTNÍKY V PRVNÍ LINII

Děti z naší mateřské školy vyráběly dárečky pro zdravotníky

Dárky pro zdravotníky „v první linii“



Havlovický vodník, tak jak ho známe,
se narodil v představě pana Josefa Vika,
který se ovšem narodil v Maršově u Úpi-
ce. Žil však v Havlovicích ve vsi, v dom-
ku, za nímž teče řeka Úpa. Tak se tam
někde s vodníkem mohl potkat. – Vod-
ník, kterého známe z Velké doktor-
ské pohádky, se narodil v hlavě spiso-
vatele Karla Čapka a byl to jistě jiný
vodník. Ale to má delší historii.

Když se připravovala pražská Náro-
dopisná výstava (byla v roce 1895), shá-
něl úpický pan doktor Antonín Čapek,
tatínek slavných sourozenců, zajímavé
předměty po úpickém okolí, tedy
i v Havlovicích. A získal jich pro výstavu
mnoho. Inu, odmítněte něco panu dok-
torovi, navíc když byl v počátcích svého
působení na Úpicku jediným lékařem.
(Některé z exponátů jsou dodnes
v úpickém muzeu.) A jeho paní Božena
začala sbírat a zapisovat písně a po-
hádky z našeho kraje. Zapisovala je, jak
je vyprávěli strejci a tetky z okolí. „Se-
zvala si staré babky i dědečky jednou
z Havlovic, podruhé ze Suchovršic /.../,
sedělo se ve veliké kuchyni, navařilo se
kávy a strýci a tetky se rozpomínali, vy-
pravovali...“ A Čapkovy děti seděly jako
pěny a poslouchaly, vzpomíná po letech
Josef Čapek (Náš vodník, Lidové noviny
30/4 1939). Protože Úpicí teče řeka Úpa,
bylo hodně příběhů právě o vodnících.
Ty pak paní Božena Čapková sepsala
a nabídla časopisu Český lid, který je
v roce 1896 otiskl (r. V, s. 73–77).  Ne-
mýlím-li se, je to jediná tehdy publiko-
vaná práce paní doktorové.

Z Havlovic tam jsou tři vyprávění.
První z nich je známé vyprávění o tom,
jak medvěd vytrestal vodníka. „V Hav-
lovicích stála kdysi malá chaloupka
vedle řeky. Do té chodíval vždy navečer
vodník se ohřívat.“  A pokračuje obtí-
žemi, které s ním měli, příchodem me-
dvědáře s medvědem, který vodníka
„zle pohmoždil“. Ten slíbil pomstu.
„Chalupa potom třikrát po sobě vyho-
řela a na jejím místě postaven byl mlýn“
(s. 73–74). Obdobu této pověsti vyprá-
věl asi jiný vypravěč o mlýně ratibořic-
kém. Tam přišel ovšem „komediant
s opicí“, ta se přidala nezvána k vodní-
kovu hodování na rybičkách, a když ji
chtěl odehnat, „notně vodníka poškrá-
bala, až musel utéci“ (s. 76). V publikaci
Havlovice a čas (na s. 60) najdeme pře-
tištěno vyprávění náchodského peda-
goga a historika J. K. Hraše Vodník a
medvědář (s reprodukcí ilustrace Adolfa
Kašpara). V Hrašeho vyprávění přijde
do havlovického mlýna medvědář s me-
dvědem i opicí. Jsou tu tematické zá-
klady obou vyprávění spojeny. Odkud
který vypravěč paní Čapkové čerpal, to
už dnes po více než století nezjistíme.
Tentýž motiv zapsal o deset let později
i Josef Štefan Kubín v Kladských povíd-
kách. Ten ovšem pracoval odborně, za-
pisoval vyprávění v nářečí doslovně,
foneticky, a uváděl i jméno vypravěče.
Tak Jan Drašnar z Jakubovic vyprávěl
Kubínovi, jak přišel do mlýna kome-
diant s medvědem; Václav Jirman
z Vostré Hory že do mlýna přišel kome-
diant s opicemi i medvědem. Jeden ani
druhý neříkají, do kterého mlýna; asi
v obci nebo někde nedaleko. A vyznění
je stejné. Medvěd ani opice hastrmana
nerespektují a ten před nimi uteče. Je
zřejmé, že byl tento námět v našem šir-
ším regionu oblíbený.

Druhá havlovická vodnická pověst
začíná: „V Havlovicích blíže zřícenin
bývalého hradu vede úzká lávka přes
vodu. Jednou jeden stařeček, jménem
Kábrt, chtěl se podívati nahoru na hrad,
/.../ spatřil asi dvouleté dítě po lávce se
batoliti...“ Chtěl je z lávky odvést, ale
dítě z ní spadlo. Byl to vodník. Když tam
šel starý Kábrt příště, nesl džbánek se
smetanou. Uklouzl, chytil se zábradlí a
pustil džbánek do vody. Tam se objevilo
ono „dítě“ a zvolalo: „To máš, starý, za
to, žes mě onehdy nepomoh´ vytáhnout
z vody.“

Třetí vyprávění je o vodníkovi, který
chodíval „do jedné chalupy a vždycky
tam nějaké škudnictví tropil“. Vytrhával

prý pravidelně hospodyni měděnec
z kamen. Chalupník ho chtěl přelstít, ale
nepovedlo se mu to, a tak vodník „jemu
již po dvacáté měděnec vytrhl.“ Tady se
nedovíme, zda se vodníka zbavili. Vy-
právění končí, že „ubohý chalupník měl
zase co dělati“ (s. 74). Tato tři „havlo-
vická“ vyprávění zařadila paní dokto-
rová Čapková do svého souboru,
zapsaného v první polovině devadesá-
tých let 19. století.

Když pak paní Čapková stárla a byla
vážně nemocná, vzpomněl si její nej-
mladší syn Karel na vodnické pohádky
a napsal pro ni a pro všechny děti svou
Pohádku vodnickou. Tu si maminka
mohla ještě přečíst. Vyšla v Lidových
novinách o Vánocích 1923 a paní dok-
torová Čapková zemřela 13. dubna
1924. V té pohádce je řada vodníků,
ovšem ten „náš“ se tam jen mihne: „Tak
třeba zrovna u nás /.../ bydlel jeden
v řece Úpě pod splavem a jeden byl
tuhle v Havlovicích u toho dřevěného
mostu, a jeden se zdržoval v Radečském
potoku;  však jednou přišel k mému ta-
tínkovi, aby si dal vytrhnout zub, a za to
mu donesl košíček stříbrných a růžo-
vých pstruhů...“ Trutnovský vodník
Kreuzmann vzpomíná, že „celé Čechy
byly pod vodou, i Žaltman a Červená
Hůra a Krákorka a všechny ostatní hory.
/.../ Ještě loket nad Sněžkou byla voda.“

HAVLOVICKÉ NOVINY16

HAVLOVIČTÍ VODNÍCI ANEB JAK SE NARODIL HAVLOVICKÝ VODNÍK

Současný havlovický vodník Jarda Dufek
se po dvaceti letech dočkal vlastní dře-
věné sochy

Havlovický vodník v kresbě Josefa Vika

(dokončení na následující straně)
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Ten „náš“ se objevil až ve Velké po-
hádce doktorské. Úpický pan doktor
tam vypráví svůj „Příběh s havlovickým
vodníkem“: „U nás v Úpě za havlovic-
kou lávkou, v kořání vrb a olší žil starý
vodník. Joudal se jmenoval; byl to ta-
kový mrzout, neruda, kakabus a bru-
čoun, někdy dělal povodně, a občas
topil i děti, když se koupaly; zkrátka, lidé
ho v té řece neradi viděli.“ A pan doktor
popisuje, že „fráček má zelený, na krku
červený šátek, a heká, kašle, kýchá...,“ a
tak mu pan doktor doporučil teplo a
sucho. Jenže jakpak si to mohl v řece
Úpě udělat? Pan doktor mu tedy pora-
dil, aby se přestěhoval do teplých pra-
menů. Hastrman „poslechl, usadil se
na Slovensku v horkém zřídle a vyta-
huje z hlubin země tolik vroucí vody,
že na tom místě je teď věčný teplý pra-
mínek. A v tom horkém zdroji se kou-
pají lidé a taky jim to dělá dobře na
revma.“

(pokračování z předchozí strany)

...HAVLOVIČTÍ VODNÍCI...
Dnešní havlovický vodník, ten Vikův,

už ovšem není takový mrzout, jako byl
starý Joudal.

Velká pohádka doktorská vyšla v Li-
dových novinách 15. listopadu 1931. Ka-
rel Čapek ji napsal jako hold po smrti
svého tatínka, úpického pana doktora.
Ten zemřel 4. července 1929 v Karlově
pražském domě. Knižně vyšlo „Devate-
ro pohádek a ještě jedna od Josefa Čapka
jako přívažek“ v roce 1932. Pana dok-
tora i s vodníkem k pohádce nakreslil
Karlův starší bratr Josef. S vodníkem pana
Vika si podobní nejsou, tenhle „mladší“
je lépe ustrojený, sympatičtější, hezčí.

Jak se vodníci opravdu rodí? Kdo ví.
Karel Jaromír Erben říká, že k tomu
vodník potřebuje lidskou ženu. Josef
Lada píše, že malý vodníček je takový
vodnický pulec. Ať už je to, jak chce, nás
reprezentuje ten, který se narodil
v představě pana Josefa Vika. Líbí se
nám i návštěvníkům naší obce.

Aleš Fetters

Tak jako každá věc, tak i každá akce
má svoji životnost. Bohužel Vám musím
sdělit smutnou zprávu, že Úpění již po-
řádat nebudeme. Rozhodli jsme se tak
z důvodu, že o akci, tím myslíme aktivní
řeko-plavce, nebyl zájem. Pokud Vám
sdělím svůj názor, tak musím konstato-
vat, že jsem tlačil balvan před sebou.
Neviděl jsem žádný smysl akce. Před
akcí jsem si bral většinou dovolenou,
abych postavil nějaké lodě i pro ostatní
účastníky, ale takto to nemá smysl. Při
novodobém Úpění neplulo nikdy víc
jak 10 plavidel a z toho jsem většinou
4–5 stavěl vždy sám. S akcí jsem měl
dost práce a po uplynutí akce jsem
neviděl žádný efekt. Ano, na startu no-
vodobého Úpění byly vždy davy lidí,
aby se podívaly na plavidla. Avšak
do cíle, kde bylo připraveno vyhodno-
cení, občerstvení a hrála zde kapela, se
dostavilo jen několik diváků. Na vyhod-
nocení celé akce se často nedostavili
ani všichni řeko-plavci. Bohužel jsme
nenašli způsob, jak dostat diváky i do
cíle. Kapela zde hrála většinou pro hrs-
tku lidí, což mi přišlo zbytečné a malý
počet osob v cíli mi celou akci vždy zne-
chutil.

Týden dovolené si umím představit
jinak, než stavěním plavidel. Ono i sa-

Ilustrační fotka z roku 2016

ÚPĚNÍ

motné oběhání všech sponzorů zabere
dost času. Nebaví mne shánět posádky
a osoby přemlouvat, aby vůbec jely
a Úpění se zúčastnily. Navíc musím
i konstatovat, že nafukovací duše, kte-
ré se používají pod podlahu plavidla,
se špatně shánějí a jsou téměř nedo-
stupné.

Aleš Andrš

OBECNÍ ÚŘAD HAVLOVICE

starosta
ing. Pavel Dvořáček
telefon: 499 784 061, 603 558 845
e-mail: starosta@havlovice.cz

účetní
ing. Tomáš Papež
telefon: 499 784 062
e-mail: ucetni@havlovice.cz

referentka
Zuzana Šímová
telefon: 499 784 062
e-mail: referentka@havlovice.cz

webové stránky: www.havlovice.cz

Po 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin
St 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin

ÚŘEDNÍ HODINY
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První sobotu v srpnu se na hájovně
u Šiškovny uskutečnil jubilejní 10. roč-
ník Letního běhu na běžkách. Ano,
v Havlovicích se v létě běhá už 10 let na
běžkách! Těší mne fakt, že když jedu
kamkoliv po České republice na dovo-
lenou a zmíním Havlovice, tak většinou
místní lidé o Havlovicích vědí. Obec
Havlovice je známá především svým
spolkovým životem. Lidé se mne často
ptají na fotbal, na HaPo nebo sem tam
se někdo zeptá i na Letní běh na běž-
kách.

Za celou desetiletou dobu se na startu
vystřídalo více jak 150 osob. Někdo
běžel jen jednou, někdo vícekrát. Mezi
rekordmany patří Miloš Tohola z Hav-
lovic a Josef Vít ze Lhoty u Červeného
Kostelce. Oba měli před jubilejním 10.
ročníkem zapsaných 9 startů. Škoda, že
ani jeden na start toho jubilejního ne-
dorazil, měli jsme pro ně připravenou
pozornost na památku.

Za 10 let nám pouze jednou pršelo,
a to v roce 2018, jinak počasí vyšlo vždy
na jedničku. Nejvíce registrovaných
běžců bylo v roce 2015, to na startu bylo
neuvěřitelných 56 „šílenců“ s běžkami.
Každý rok, krom prvního ročníku, se
snažíme na akci pozvat nějakou místní
kapelu, abychom účastníkům i divá-
kům na hájovně zpříjemnili odpolední
chvíle. Za celou dobu se na akci vystří-
dalo 7 kapel, některé zde hrály 2x.
Během deseti let nám zahrály tyto ka-
pely: Jen tak Trutnov, Meta, Duo Hofič,
Kosťa a spol., Taurus, Music Melody
a naposledy zde hrála kapela Sirius.

Přípravy na jubilejní ročník byly větší
než obvykle. Zajistili jsme spoustu
věcí, cen i doprovodný program. Počasí
vyšlo, tak jsme čekali velkou účast. Ne-
gativním zjištěním pro nás byl fakt,
že na start se zapsalo pouze 10 kostý-
mů, kdy běželo pouze 14 lidí, což byla
nejnižší účast za všechny ročníky. I na
prvním ročníku, který nebyl tak propa-
gován, se na start postavilo více lidí.
Dosud nevíme ani, proč se tomu tak
stalo. Na covid to svádět nelze. Vždyť
v létě žádná vládní omezení nebyla a ani
tato nemoc zde v okolí neřádila. Dalším
negativním zjištěním bylo, že na akci
bylo poměrně dost diváků, ale z Havlo-
vic (pokud vynechám hasiče, kteří
připravovali pěnu) bych účast diváků
napočítal na prstech jedné ruky, a to
bych si mohl ještě nějaké prsty uříznout
na cirkulárce. Akci děláme především
pro místní, aby neseděli jen doma a užili
si příjemné odpoledne. Nevíme, proč

LETNÍ BĚŽKY 2020

Havlovičtí hasiči před startem připravili tradiční pěnu

Piráti z Libňatova

účast místních byla tak malá. Přeci ka-
pelu a doprovodný program vždy mě-
níme, aby bylo na co koukat a akce byla
stále zajímavá. Vím, že na akci se jezdí
každoročně dívat i lidé z celé republiky,
kteří si na tento termín záměrně zajed-
návají pobyty u nás nebo v okolí. Akce
se jim líbí a jsou schopni kvůli tomu
přijet i z druhé části republiky. Bohužel
místní občané akci berou asi už jen jako
stereotyp a nemají zájem se přijít ani
podívat. Škoda. Někdy zaslechnu od
místních i kritiku na pivo – že netočíme
pivo z Trutnova. Na to mohu jen stroze
odpovědět: Netočíme to záměrně! Pivo-
var z Náchoda nám věnuje pro běžce
spoustu cen. Oslovili jsme i pivovar

Trutnov, ale cenu 3 ks „lahváčů“, kterou
nám tento pivovar nabídl, nepovažu-
jeme za dostačující. Z Náchoda obdr-
žíme vždy sud pro první místo v běhu,
spoustu multi-packů s lahvovým pivem,
propagační předměty a dárky. Dále jsem
zaslechl kritiku, že pivo máme o 3 ko-
runy dražší než v místní hospůdce. Na
to taky mohu jednoduše odpovědět.
Pivo točíme do kelímku, což zvyšuje ná-
klady. Navíc s akcí je spousta příprav
a práce, kdy se prostě musíme odvdě-
čit všem, kteří nám pomáhají. A dále
pokud chcete pivo zadarmo, tak sta-
čí vzít běžky a jít si zaběhat. Každý
účastník obdrží tradičně 3 pivka (mladší

(dokončení na následující straně)
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Klaun a další nápadité kostýmy

...LETNÍ BĚŽKY 2020

3 malinovky) zdarma. Myslím si, že 3 ko-
runy navíc nikoho nezabije. Stánky s pi-
vem a občerstvením jsou jen pro Váš
komfort a je to pouze doplněk k akci.
Můžete namítat, že od obce nějaké pe-
níze obdržíme. Ano, to je pravda, ale
dotace od obce většinou sotva pokryje
náklady na kapelu. Všem rejpalům a kri-
tikům doporučuji, zkuste si někdy něco
pořádat pro lidi tak, abyste s rozpočtem
zůstali alespoň na nule. Pak teprve mů-
žete kritizovat! Například náklady na
pěnu, ve které běžci běží, se pohybují
bez započítání výjezdu hasičské tech-
niky kolem 4000,–. Pěnu sháníme, kde
se dá. Pokud by někdo z Vás čtenářů měl

nějaký levný zdroj, tak se nám ozvěte.
Budeme rádi.

Myslím si, že lidé z Havlovic jsou ak-
cemi asi už zahlceni. Teď nemyslím jen
Letní běžky. Když se podívám i na jiné
akce pořádané v Havlovicích, tak účast
Havlováků je vždy malá. Stále přemýš-
lím, čím to je. Vždyť lidé z jiných obcí
a měst nám takové dění v obci jen zá-
vidí. Můj názor je, že bohužel své způ-
sobilo i politikaření, kdy jedna strana
bojkotuje akce druhé strany a naopak.
Podle mne to je velká škoda. Akce jsou
určeny pro všechny bez ohledu na poli-
tickou příslušnost či politický názor.

A nyní k samotnému běhu 2020: hav-
lovičtí hasiči před startem připravili tra-

dičně pěnu imitující sníh. Dále se po-
starali o novinku a přichystali mlho-
vinu, kterou museli běžci proběhnout.
O hudební program se postarala sku-
pina Sirius. Navazující program připra-
vili strongmeni Karel Prášil a Jiří Roč-
ňák. Pro děti i dospělé připravili silové
i rychlostní disciplíny. Dobrovolníci si
mohli poměřit své síly. Měli za úkol
např. zvedat činky, zvednout dřevěnou
kládu nad hlavu, převrátit velkou pneu-
matiku, zvednout betonovou kouli atd…
Vyhodnocení 10. ročníku:

1. místo Děti ráje (David Rudolf a Jan
Jiránek – oba z Malých Svatoňovic)
137 bodů

2. místo Šmoulové (Luboš Pirný z Úpi-
ce a Petr Teichman z  Batňovic)
102 bodů

3. místo Mušketýři (Kryštof a Karo-
lína Vítovi ze Lhoty u Červeného
Kostelce) 99 bodů

4. Piráti (Petr a Jan Balcarovi z Libňa-
tova) 89 bodů

5. Klaun (Květuše Faltová ze Rtyně
v Podkrkonoší) 70 bodů

6. Bratr Sokol (Jaroslav Teichman
z Batňovic) 69 bodů

7. Smrťák (Aleš Andrš – pořadatel) 65 bodů
8. Klaun (Marie Vítová ze Lhoty u Čer-

veného Kostelce) 46 bodů
9. Krvavá nestvůra (Áša Antošová

z Hostinného) 34 bodů
10. Dalmatin alá Corona (Pavel Barták

ze Rtyně v Podkrkonoší) 30 bodů
Nejstarší běžec: Jaroslav Teichman 68 let
Nejmladší běžec: Kryštof Vít 6 let
Nejrychlejší běžec: Áša Antošová

Dále bych rád vyzvedl účastníky, kteří
celkově vyhráli, a to v kostýmu Děti
ráje – Davida Rudolfa a Jana Jiránka. Po
obdržení hlavní ceny, tj. sudu piva, se
této ceny vzdali ve prospěch celé akce.
Bylo to od nich pěkné gesto.

Ještě bych rád připomenul, že 31. 10.
2020 se měl v místním kulturním domě
uskutečnit jako oslava desetiletého běž-
kování dvojkoncert kapely Asitack a
Turbo. Covidová epidemie toto však ne-
dovolila a koncert je nyní přesunut na
24. 4. 2021. Pokud však ani tento termín
nebude z důvodu epidemie realizován,
termín koncertu bude opět přesunut
zhruba na stejný původní termín, čili na
říjen, avšak letošního roku, tj. 2021.

Co se týká Letních běžek, tak musím
konstatovat, že pokud o akci nebude
v následujícím roce z řad „Havlováků“
zájem, tak akci již uměle udržovat taktéž
nebudu a jako Úpění tuto akci již pořá-
dat nehodlám. Aleš Andrš

Šmoulové se umístili na druhém místě

(pokračování z předchozí strany)
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Po prvním ročníku Strašidelného lesa
v Havlovicích pořádal pan Aleš Andrš
Pohádkový les. Dětem jsme rádi zahráli
několik postaviček. A že těch dětiček
bylo. Určitě Vám to ve svém článku při-
blíží pan Andrš.

S dětmi jsme se ještě potkali v naší
škole pátého prosince, a to v podobě
čerta, anděla a Mikuláše.

Na Štědrý den se u kapličky každo-
ročně zpívají koledy. Využili jsme naši
techniku a s naším zvukařem, panem
Menšíkem, jsme ozvučili prostor před
kapličkou, aby se tak akce mohla tra-
dičně konat i za vládních opatření. Paní
Lenka Čepelková se svými varhanami,
zpěvačkou Kačenkou Vodičkovou a flét-
nistkou Bárou Nývltovou hrály mezi
dveřmi lidem venku. Myslím, že se to
všem zúčastněným líbilo.

SHRNUTÍ ROKU HAVLOVICKÝMI DIVADELNÍKY

Co tak asi může do novin napsat di-
vadlo, když nám skoro celý rok nedo-
volí hrát.

Stýská se nám. Žádná legrace na
zkouškách. Proč vymýšlet scénu, malo-
vat kulisy, hledat doprovodnou muziku,
když nic nebude. Ale hlavně nám chy-
bíte Vy, naše publikum. Snažíme se dělat
divadlo pro Váš smích a naše pobavení.
Těm, co herectví poskytuje živobytí,
není skutečně co závidět. Že nás nečeká
nic dobrého, v lednu možná vědělo něko-
lik soudruhů v Asii. Na tenhle čínský dá-
reček bychom neměli nikdy zapomenout.

V únoru pořádá zdejší škola a školka
masopustní průvod naší obcí. Pomohli
jsme Jaroslavu Balcarovi a dětem s prů-
vodem masek a soutěžemi na hřišti.
Napadlo nás, že by nebylo od věci uspo-
řádat tuto tradici pro širokou veřejnost
se vším, co k tomu patří. Letos to ale bo-
hužel zřejmě nedopadne. Budeme se
tedy připravovat na příští rok.

Během začátku roku jsme stihli ve
Velkých Svatoňovicích zahrát komedi-
ální představení Policejní stanice. Lidé
se rádi smějí, tak asi proto jsme k naší
radosti hráli před plným hledištěm.

No a pak spadla klec.
Po jarním lockdownu se v červnu si-

tuace částečně uvolnila, a tak se mohl
uskutečnit pochod Havlovka. Jako
každý rok jsme přispěli jedním stán-
kem. Přestože celý den intenzivně pr-
šelo, zmáčení, zablácení, ale spokojení
pochodující stejně přišli.

I když scénář nové hry Chalupa byl
dlouho hotový, začalo se zkoušet až po
uvolnění opatření v polovině června.
Do Benátské noci měsíc, to je hodně
málo času. Dá se říct, že přípravy na
tuto hru probíhaly, jak se říká, v po-
klusu. Je osmnáctého července, Benát-
ská noc je tady, a prší. No, co se dá dělat,
jednou nás to potkat muselo. Ještě deset
minut před plánovaným začátkem ne-
víme, zda hrát půjde, a když jsme začali
hrát, tak jsme nevěděli, jestli dohrajeme.
Dopadlo to, dohráli jsme a začalo pršet.

Naši divadelníci se loučí s publikem

Diváci sledují novou hru „Chalupa“

Své plány mělo i naše dětské divadlo
pod vedením paní Čepelkové. Škoda
jen, že nemohli odehrát ani jednou. To
je frustrující pro dospělé, natož pro děti.
Přesto nic nevzdávají. Děkujeme.

Bohužel za rok 2020 je to vše, plány
byly bohatší: Halloweenské odpoledne
a večer s dětskou hrou, hrou pro dospělé
a dílničkami, asi čtyři představení za
hranicemi obce, benefiční koncert,
krátké představení pro naše myslivce na
jejich leči a tak dále.

Na závěr jako každý rok děkujeme
obci Havlovice za finanční podporu, ro-
dině Čepelkových za poskytnuté pro-
story pro zkoušení ve starém sále a všem
lidem, kteří nás podporují a pomáhají
nám.

Členové divadelního souboru přejí
všem lepší časy. Za DAK Vladimír Míl
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V roce 2020 náš spolek uspořádal
další, již 13. ročník Česko-slovenského
koštu domácích pálenek a likérů. Již tra-
dičně se zde degustovalo veliké množ-
ství různých druhů těchto amatérských
produktů. Opět se nám povedlo posu-
nout hranici nasbíraných vzorků. Sešlo
se jich na 775 z celých Čech, Moravy,
Slezska a Slovenska.

Celý průběh koštu provázela cimbá-
lová muzika z Červeného Kostelce
a skupina Klapeto z Náchoda. Hlavní
kulturní vložkou bylo vystoupení skot-
ského dudáckého a bubenického sou-
boru THE REBEL PIPERC – Pipes and
Drums. Další kulturní program koštu
byl v režii tanečního uskupení „Bou-
belky z Mezilečí“. Tato děvčata zralého
věku předvedla vystoupení hodné ob-
divu!

Z ohlasů musíme konstatovat, že se
tato akce hluboko zakořenila do kul-
turně aktivní obce a hojnost návštěv-
níků i vystavujících se rok od roku
navyšuje. Snad tomu trochu napomáhají
i zvěřinové hody, které tuto akci dopro-
vázejí a jsou pravidelně vyjedeny.

Letošní ročník musíme z nám všem
známých důvodů zrušit. Věříme, že již
příští rok budeme v tradici pokračovat
a 14. ročník koštu se uskuteční v roce
2022.

Za spolek přátel českého a morav-
ského folkloru všem příznivcům za loň-
ský rok děkujeme, přejeme hodně sil
a zdraví a těšíme se na setkání v lepších
a bezpečnějších dobách.

Zdeněk Mencl
předseda spolku

SPOLEK PŘÁTEL ČESKÉHO A MORAVSKÉHO FOLKLÓRU V ROCE 2020

Z nejlepších vzorků subkomise vybere šampióna koštu

Tito pořadatelé se starají o řádný průběh celého koštu

Všechny vzorky, které na koštu můžete
ochutnat, jsou týden předem důkladně
obodovány

Hlavní kulturní vložkou bylo vystoupení skotského dudáckého a bubenického souboru
THE REBEL PIPERC



Dne 12. 9. 2020 se v Havlovicích
uskutečnil po delší odmlce, tipuji po cca
15 letech, Pohádkový les. Kdysi se tato
akce pořádala na Tylově paloučku a měla
vždy velký úspěch. V loňském roce jsme
se rozhodli tuto akci obnovit a uskuteč-
nit. Dva roky předtím jsme pořádali
Strašidelný les, avšak tento strašidelný
pochod je zhruba ve stejný termín rea-
lizován i v Batňovicích. Z tohoto dů-
vodu jsme se chtěli odlišit a uspořádali
jsme Pohádkový les.

Před samotnou akcí je nejdůležitější
zajistit dobrovolníky, kteří budou
ochotni přestrojit se do kostýmů, pro
děti obětovat kus svého času, postavit se
na určené stanoviště a zde dětem zadat
nějaký úkol. Zhruba 14 dní před termí-
nem jsme měli dobrovolníků poměrně
dost. Ale jak to tak bývá, přišla kompli-
kace. Dobrovolníci se postupně omlou-
vali a asi týden před akcí jsme zjistili, že
skoro nikoho nemáme. Oslovil jsem
spoustu lidí, ale buďto neměli v uvedený
den čas nebo se jim nechtělo. Vyvěsil
jsem proto na facebook výzvu, že po-
třebujeme nutně osoby s kostýmy, jinak
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Bob a Bobek, králíci v klobouku Pohádka O veliké řepě

Děti poslouchají hádanky chytré Lišky Bystroušky Dědeček Hříbeček dětem odzvonil konec pohádkové trasy

se akce nebude moci uskutečnit. Lidé se
začali hlásit. Pohádku, kterou předsta-
vovali, si vybrali většinou sami dle kos-
týmů, které měli k dispozici. Nakonec se
podařilo dát do kupy 22 kostýmů s cel-
kovým počtem 43 pohádkových bytostí. 

Registrace byla u hájovny, kde na děti
na startu čekal Křemílek a Vochomůrka.
Zde bylo dětem vysvětleno, že na kaž-
dém stanovišti musejí splnit nějaký úkol
(poznávat rostliny, živočichy, zazpívat,
říci básničku, říkanku nebo jakkoliv po-
moci pohádkovým bytostem dle jejich
přání), a že po splnění úkolu dostanou
nějakou odměnu, a až poté budou moci
stanoviště opustit a jít dál.

Na startu u Křemílka a Vochomůr-
ky děti obdržely malinovku na cestu
a mohly se vydat na pohádkovou cestu. 

Hned na prvním stanovišti je čekala
chytrá Liška Bystrouška s malými liš-
čátky. Zde dostaly děti hádanku. Po
uhodnutí hádanky se děti vydaly po
louce směrem k lomu, kde bylo připra-
veno peklo. Zde čerti dali dětem pytle,
ve kterých musely skákat směrem k oh-
ništi a zpět. Po opuštění pekla se děti vy-

daly nad lom, kde už byla připravena
pohádka O veliké řepě. Děti zde musely
pomoct dědovi, babičce, holčičce, pej-
skovi, kočičce a myšce vytáhnout veli-
kou řepu. Poté se děti vydaly do lesa,
kde je čekala ježibaba s loupežníky. Ná-
sledovala pohádka O víle a pohádka
O červené Karkulce s vlkem a mysliv-
cem. Po opuštění lesní pěšiny vyšly děti
na kamenitou cestu vedoucí do Barcho-
vin. Zde se děti zastavily u Sluníčka a na
odbočce k Markově studánce čekaly na
děti dvě Vochomůrky. Za těmito bylo
stanoviště s Bludičkou. Před samotným
vrcholem byli připraveni králíci z klo-
bouku Bob a Bobek. Ve velikém klo-
bouku měli dokonce dva živé králíky.
U králíků se děti protáhly a zacvičily si.
Po projití lesních náletů a mlází se děti
dostaly na samotný vrchol pohádko-
vého pochodu. Zde na ně pod skálou
čekali dva Galové, kteří si říkali Asterix
a Obelix. Těmto musely děti pomoct
zvednout velký balvan a ten odvalit
pryč z cesty. Poté děti šly zpět do hus-
tého lesa, kde je na konci porostu čekal

(dokončení na následující straně)



Smrťák. Ten dal dětem za úkol pozná-
vání koster živočichů. Po sestupu lesem
se děti dostaly do dolíčku, kde na ně če-
kali Zelení mužíčci s drahokamy. Násle-
dovala prudká lesní cesta směrem dolů,
kdy na křižovatce byl již připraven
Mach s Šebestovou. Zde děti měly za
úkol trefit se šiškami do obruče. Dále se
šlo po kamenité cestě směrem k lesnímu
srubu, ale ještě před tímto srubem čekal
na děti Vodník se svou vílou. Vodník
dětem ukazoval v hrníčkách dušičky.
Poté následovala pohádka O Princezně

a žabákovi a v lesní kotlině napravo od
cesty čekali dva rytíři. Děti zde dostaly
železné podkovy, které měly za úkol
hodit na tyč.  Poté se děti dostaly k les-
nímu srubu, který byl imitací včelího
úlu. Zde již Čmelda a Brumda vyža-
dovali od dětí zazpívání písničky. Od
tohoto stanoviště se děti vydaly k Vod-
něně, která měla připravené ovoce a ze-
leninu. Děti poznávaly po chuti, o jaké
dobroty jde. A těsně před koncem trasy
u hájovny měl stanoviště Dědeček Hří-
beček, který dětem odzvonil konec po-
hádkové trasy. Dále musím zmínit ještě
pána Pohádkového lesa Fantomase, který
se potuloval mezi jednotlivými stano-
višti a dohlížel nad bezvadným průbě-
hem akce. 

Musím říci, že jsme laťku nasadili po-
řádně vysoko. Pohádkový les se velmi
povedl a byl chválen ze všech stran, což
nám udělalo velikou radost. Akce se vy-
dařila hlavně díky dobrovolníkům (po-
hádkovým bytostem), kteří byli ochotni
nám pomoci. Vyzdvihnout nelze jed-
notlivě nikoho, všichni byli skvělí a bá-
ječní. Početně nám velmi pomohli
havlovičtí ochotníci – divadelníci, ale
i všichni ostatní si zaslouží potlesk.

Na startu u Křemílka a Vochomůrky
jsme zaznamenali 222 dětských účast-
níků, ale jsme přesvědčeni, že dětí bylo
daleko více. Některá děcka se ani nere-
gistrovala. Na každém stanovišti roz-
daly pohádkové bytosti více jak 250
věcných cen; z tohoto usuzujeme, že
dětí bylo více než registrovaný počet.
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U studánky čekaly na děti dvě Vochomůrky

Dále bych rád zmínil ještě jednu per-
ličku. U Smrťáka dostávala děcka po
přiřazení koster zvířat k obrázkům od-
měnu – tesařskou tužku. Jeden z tatínků
jednoho chlapečka zde měl pronést:
To kdybychom věděli, že zde dostane-
me jenom tužku, tak tohle stanoviště
vynecháme! Musím říci, lidé jsou různí,
ale co tatínek čekal, že u Smrťáka do-
stane chlapeček playstation nebo drona?
Na každé stanoviště jsme připravili
zhruba 300 cen a stanovišť bylo celkem
21. I ne moc dobrý matematik si leh-
ce spočítá, jaké množství odměn jsme
museli celkem pro děcka připravit. Ano,
je to 6300 věcných cen nebo sladkostí.
Na každé stanoviště jsme přichystali
velkou krabici, kde byly odměny ulo-
ženy.

Nejdražší cenou byl svinovací metr,
který rozdával Mach a Šebestová, ale
děti na stanovištích dostávaly dále slad-
kosti, papírové bloky, igelitové tašky,
propisovačky, nafukovací balónky, fr-
kačky, plastové postavičky, drahokamy,
dukáty atd…  Nebýt grantů od obce Hav-
lovice, od města Úpice a sponzorských
darů od firem či jednotlivců, akce by se
nemohla uskutečnit. Vážíme si toho.

Trasa měřila asi 2,5 kilometru a vět-
šinou vedla přímo lesem. Byla zde velká
stoupání i klesání, což z trasy utvořilo
zajímavý okruh. Pokud se nám i letos
podaří sehnat dobrovolníky s kostýmy,
rádi tento Pohádkový pochod uskuteč-
níme znovu.

Aleš Andrš

Společná fotka učinkujících na Pohádkovém lese

(pokračování z předchozí strany)
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Rok 2020 se do dějin zapíše tučným
písmem a krvavou barvou. Kdesi v Číně
se šířil neznámý virus a od té doby se
zvyšuje počet zemřelých. Koronavirus
a Covid 19 znamenají smrt našich blíz-
kých, nepříjemná vládní opatření, konec
života, jak jsme ho ještě před rokem
znali. Děti přestaly chodit do školy, lidé
začali pracovat z domova nebo vůbec,
uzavřely se obchody, hospody apod.
Jako po vypuknutí války jsme se vzdali
výhod a svobod moderního života.

Většina z nás, motodědků, se i v roce
2020 zúčastnila v sobotu 11. ledna „Tří-
králového koncertu“, který byl úspěšný
i tentokrát. Skončila zima, která vlastně
nebyla. Teplotní hodnoty byly nejvyšší
za posledních 140 let. Přesto se vlastníci
1 milionu motocyklů s průměrným stá-
řím 33 let svých strojů připravovali na
další jaro.

V úterý 19. května jsme absolvovali
již druhý výlet na statek v Kašově u Kuksu
na občerstvení s grilovanou klobáskou.

Na Medarda, v pondělí 8. června
v 8 hodin, se 8 nejodvážnějších vydalo
na okružní celotýdenní výlet. A zastáv-
ky? Litomyšl, Plumlov, Jedovnice, Šatov,
Telč a Seč. Návrat byl v neděli 14. června
ve 12:30 s obědem v Americe. Trasa na
babetách s pávy měřila 700 km.

Dlouho připravovaná „Havlovka“ se
tentokrát doslova rozmočila. Stanoviště
byla proto rozmístěna pouze na parko-
višti u Ameriky, kde si mohli skalní pří-
znivci populárního putování pochutnat
na místních specialitách.

30. června oslavil jeden ze zakládají-
cích členů spolku pan Tomáš Kleňha
70. narozeniny. V pohádkovém pro-
středí na Popluži se sešli smuteční hosté
i nebožtík a oslavili ho se vším, co k to-
mu patří. Oslavné poselství „DO NE-
BES“ se mu vyplnilo ve čtvrtek 30. čer-
vence na hřišti za školou. Odtud odletěl
horkovzdušným balonem s posádkou
a přistál v Pavlišově. Od tohoto dne se
zařadil do početné rodiny vzducho-
plavců a je pokřtěn na barona Tomase
von Pavlisov.

Tomuto letu předcházela sobota 18. čer-
vence, kdy se u Mandle na zátopové
louce konala již 8. Benátská noc s diva-
delní hrou – komedií „Chalupa“. Ně-
kteří z nás se připojili k pořadatelům
a ostatní se účastnili jako hosté. Opět se
jednalo o úspěšnou akci s velkým zá-
jmem diváků.

Netradiční sezona byla tentokrát za-
končena výletem na Jestřebí hory –
chatu Řehačka. Při zpáteční cestě jsme

se občerstvili u Aleše v Markoušo-
vicích.

V této době pandemie již hůře roz-
poznáváme dny v týdnu. Zapomínáme
na svátky a narozeniny blízkých. Po-
vinné omezení sociálních kontaktů je
tím nejhorším opatřením, které může
narušit vazby, co by se narušit neměly.
Snad příští rok bude z tohoto pohledu

i díky vakcíně lepší. Řada událostí se
letos ani neuskutečnila. Především mrzí
kulturní a sportovní, které zákonitě
ovlivní kariéru mnoha talentů. A přání
na závěr? Aby byly stále otevřené hos-
pody, aby se lidé setkávali a byli zdraví
a šťastní a jediný virus, který se bude
šířit dál Českem, byl virus dobré nálady
a vzájemného porozumění!

MOTODĚDCI 2020

Motodědci na celotýdenním výletě

Na návštěvě vinařství

Každý stroj má připojeného páva vlastní výroby



Celý rok 2020 byl ve znamení nejroz-
sáhlejší stavební akce v dějinách obce
Havlovice. Zastřešení hradu Vízmburk
je součástí česko-polského projektu po
stopách společné středověké historie,
který si klade za cíl spojit naučnou stez-
kou hrad Vízmburk a polské Ząbkowice
Śląskie. V lednu se konalo výběrové ří-
zení na dodavatele stavby. Jelikož to byla
akce s rozpočtem takřka 17 milionů,
bylo nutné udělat velké výběrové řízení,
a s tím nám pomohla firma Centrum
rozvoje Česká Skalice, jmenovitě Michal
Kudrnáč. Celý projekt nám pomáhá ad-
ministrovat firma Regional Develop-
ment Agency Rychnov, která má bohaté
zkušenosti s administrací česko-pol-
ských projektů na území Královéhra-
deckého kraje. V únoru jsme ve výbě-
rovém řízení vybrali na zednické práce
firmu Green For You Liberec, na tesař-
ské práce Rest Tu Trutnov a na zá-
mečnické práce firmu Tesarem Vsetín.
Během února a března kontrolovala
naše postupy a regulérnost řízení CRR
Hradec Králové a neshledala žádné ne-
dostatky. Dne 6. 3. se uskutečnilo na
hradě setkání před zahájením stavby.
Zvaným hostům i široké veřejnosti jsme
představili obsah česko-polského pro-
jektu Po stopách společné středověké
historie. Setkání se zúčastnili členové
našeho sdružení, zástupci partnera
města Ząbkowice Śląskie, členka Rady
KHK Mgr. M. Berdychová, starosta ing.
P. Dvořáček, projektant ing. Chaloupský,
zástupci dodavatelů, zástupci okolních
měst a obcí atd.

V březnu byly zahájeny zednické a ka-
menické práce. Nejprve zedníci zdili ob-
vodové zdivo a čistili sklepy. V dubnu

opravovali propadlé klenby jižního skle-
pa. Veškeré práce probíhaly pod drob-
nohledem zástupců Národního památ-
kového ústavu. Nad odbornou kvalitou
prací bděl osobně ředitel NPÚ v Jose-
fově ing. Balský. Každých 14 dní se
konal kontrolní den za účasti zástupců
dodavatelů a projektanta, který byl zá-
roveň technickým dozorem investora.
Na bezpečnost práce dohlížel pravidel-
nými návštěvami bezpečnostní technik
p. Bicek. Během dalších měsíců zedníci
zazdili 38 ocelových patek do obvodo-
vého zdiva a do prostoru hradních míst-
ností. Mnohdy bylo nutné vysekat skálu.
Většina prací byla prováděna středově-
kými postupy. I malta byla míchána
podle středověké receptury. Během
stavby bylo zazděno více než 150 m3 no-
vých kamenů z lomu Krákorka. Dále byl
využit všechen materiál ze zásypů skle-
pů a místností, a to celkem cca 300 m3

materiálu. Od května byl opravován ro-
hový propadlý sklep. Jelikož statika
všech sklepů byla narušena, bylo při-
stoupeno k celkovému přespárování
a zpevnění zdiva. Na výkopové práce
dohlížel archeolog trutnovského muzea
Mgr. Tůma. Postupně byl opraven celý
hrad. Zdi byly dozdívány maximálně
do výšek dokumentovaných archeolo-
gickým výzkumem ze 70. let 20. stol.
Hlavním pomocníkem byly fotografie
z archívu NPÚ z doby výzkumu, které
máme všechny k dispozici. V září byl na
stavbu umístěn jeřáb. Husarským kou-
skem byla doprava jeřábu a ocelových
konstrukcí od Devíti křížů na hrad. Ři-
diči byli profíci a náročný úkol zvládli.
Bez velkého jeřábu by manipulace
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Bez jeřábu by stavební práce na hradě
nebylo možné zrealizovat

Zdeněk Honzera navrací zdobenou
hlavici klenby v jižním sále

Opravený portál jižního sklepaPropadlý jihovýchodní sklep



s 12metrovými zinkovanými trámy
nebyla možná. Těsně před zahájením
ocelářských prací zedníci postupně de-
montovali střechy a likvidovali lešení.
Oceláři zahájili postupné osazování
ocelových konstrukcí. Za nimi hned po-
kračovali tesaři v osazování dřevěných
14metrových krokví. Poté nastoupili po-
krývači, kteří pokrývali střechy lepen-
kou a oplechováním. Nakonec oceláři
osadili vstupní schodiště, schodiště na
věž a zábradlí na věži. Vše se povedlo
stihnout podle plánu. Byl to velmi ná-
ročný rok, neboť bylo nutné stavbu
každodenně kontrolovat a vzniklé ne-
jasnosti okamžitě řešit. Odměnou je
však naprosto dokonale a kvalitně vy-
konaná práce, která bude sloužit dalším
generacím.

Mimo projekt nezaháleli ani členové
našeho sdružení. Na jaře jsme zavedli
elektřinu k podiu a opravili část věže
u vlčí jámy. Potom jsme odhalili, očistili
a vyzdívali severovýchodní parkánovou
hradbu. Na podzim jsme oplotili celý
areál hradu a prováděli průběžné úkli-
dové práce. Zhotovili a osadili jsme čer-
vené ostění u vstupu do sklepů. Přivezli
jsme z Ratibořic zdobené červené hla-
vice kleneb a navrátili jsme je do jižního
paláce. Veškeré lešení jsme nařezali na
rovné trubky a prodali. Od poloviny
srpna až do 22. 12. jsme se scházeli kaž-
dou sobotu (kromě jediné) a dokonce
2x v neděli.

V sobotu 21. listopadu jsme si při-
pomněli 100 let od narození PhDr. An-
tonína Hejny, CSc. Přímo v areálu hradu
jsme při malé slavnosti umístili pamě-
tní desku člověku, bez kterého by hrad
Vízmburk nespatřil světlo světa.

Od jara pracuje na hradě pan Obst,
provádí pomocné stavební a údržbové
práce. Díky MAS Království Jestřebí
hory jsme získali na jeho mzdu dotaci
z MPSV.

Během letošního roku jsme vzhledem
ke stavbě nemohli provázet návštěvníky
na nádvoří hradu. Po celou sezónu byl
otevřen pouze stánek s občerstvením.
Tím jsme ztratili cca 150 tisíc Kč. Na-
štěstí lidem, návštěvníkům a široké ve-
řejnosti není náš hrad lhostejný. Během
letošního roku se nám povedlo získat ve
veřejné sbírce přes 300 tisíc Kč.

Na stavební obnovu a zastřešení
hradu se nám povedlo získat dotaci
1,5 mil. Kč z Královéhradeckého kra-
je. Obec v letech 2019 a 2020 přispěla
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Bourání trubkového lešení

Pohled na ještě původní trubkové lešení

Východní sklep s vzpěrami(dokončení na následující straně)



celkovou částkou 450 tisíc Kč. Ve sbírce
jsme získali za poslední 2 roky přes
600 tisíc Kč, NPÚ nám přispívá na ma-
teriál ročně 200 tisíc Kč. Úřad práce
nám přispívá ročně na pracovní místo
správce 150 tisíc Kč. To vše přispívá
k raketové obnově hradu.

Dokončením stavebních prací v rámci
projektu ale nekončí stavební obnova
samotného hradu a celého areálu hradu.
Na jaře musíme ještě zhotovit žlaby
a svody dešťové vody, vytvořit dřevěné
schody ke sklepům, do jižního paláce
a na zvýšené patro v jihovýchodním
prostoru hradu. Dále potřebujeme zre-
konstruovat topeniště v černé kuchyni
a vyzdít západní obvodovou hradbu
okolo vyhlídky. Již nyní připravujeme
výstavní expozice do všech nově opra-
vených prostor hradu včetně sklepů.
Hrad bude otevřen již o víkendech
v dubnu, ale k hlavnímu slavnostnímu
otevření hradu dojde koncem května.

Věříme, že celková oprava, nové za-
střešení, historické expozice a oficiální
zpřístupnění hradu přiláká daleko větší
množství návštěvníků. Zisk ze vstup-
ného a prodeje nám umožní další
opravy a zvelebování prostředí kolem
hradu.

Na závěr děkuji obci Havlovice, Krá-
lovéhradeckému kraji, MAS Království
Jestřebí hory, Svazku obcí Jestřebí
hory, městům Červený Kostelec, Úpice
a Rtyně, firmě Ex Terra a obrovskému

množství podporovatelů za finanční
příspěvky, které nám pomáhají zafinan-
covat naši spoluúčast ve výši cca 3 mil.
Kč. Až konec letošního roku nám ukáže,
jak se nám povedlo všechny náklady
pokrýt. Dotační peníze jsou totiž vá-
zány na kurz Euro, a tak nyní nevíme,
jestli se kurz rapidně nezmění. Držte
nám palce a přijďte se podívat. Každý
platící návštěvník je na hradě vítán.

Mgr. Jaroslav Balcar
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Nové kovové vstupní schodiště

Opravený severovýchodní sál

Pohled na opravené nádvoří hradu od jihu



První každoročně pořádanou akcí
bylo sousedské posezení v hostinci
Amerika 23. ledna 2020. Nebývalá účast
60 seniorů zaplnila sál hostince do po-
sledního místečka. Přišli i ti, co dříve na
tuto akci nechodili. Nezapomnělo se na
bilancování uplynulého roku, poděko-
vání aktivním členům i na plány pro
nastávající rok. Přivítání nového roku
s přáním pevného zdraví všichni po-
tvrdili společným přípitkem. Živá hud-
ba, skvělá atmosféra a dobrá nálada
všech byla skvělým příslibem pro rok
2020. Ani druhý měsíc roku nezůstal
bez aktivity. Krajská rada seniorů Krá-
lovéhradeckého kraje pozvala zástupce
našeho klubu na 3. ročník krajského
turnaje seniorských týmů v bowlingu.
Turnaj se konal 25. února 2020 ve spor-
tovním areálu A Sport v Hradci Králové
Malšovicích. Čtyřčlenné týmy soutěžily
na celkem 10 drahách. Soutěžilo celkem
17 družstev. Náš klub zastupoval tým:
Jana Balcarová, Hana Kopecká, Zdeňka
Kociánová a Miroslav Malafa, který ob-
sadil 8. místo. Nově získaná zkušenost
a přátelské odpoledne nám zpříjemnilo
i naše solidní umístění. Ve víru zážitků
a sportovní euforie jsme pozvali pořá-
dající hradecké seniory k nám do na-
šeho sportovního areálu v Havlovicích.

Vše, co bylo neměnné a téměř jisté,
se zlomilo. První covidová vlna zhatila
všechny naše plány. Poctivě připravo-
vaný výlet do Prahy na letiště i vyhlíd-
kovou plavbu lodí po Vltavě jsme
museli odvolat. Po postupném „rozvol-
ňování“ jsme našli odvahu. Pozvali jsme
Seniory Hradec Králové na společné
sportovní odpoledne, které jsme pořá-
dali 17. června 2020. Oba kluby měly
zájem „nastartovat“ po dlouhé corona-
virové pauze. Nejvhodnější aktivitou je
ta sportovní. Havlovičtí připravili ná-
sledující disciplíny: hod basketbalovým
míčem na koš, pétanque, ruské kuželky,
jízda na koloběžce po nové cyklostez-
ce. Samostatnou disciplínou byl mini-
golf. Celkem se zúčastnilo 60 seniorů.
Po skončení obdržel každý soutěžící di-
plom. Cenami byli obdarováni vítězové
prvních tří míst v ostatních disciplínách
a v minigolfu. Hosté poděkovali za přá-
telskou atmosféru a dobře zvládnutou
organizaci a neskrytě dali najevo ob-
div ke sportovnímu areálu. Spokojené
a usměvavé tváře byly tou největší od-
měnou pro domácí pořádající seniory.
Zdařilá akce byla skvělou propagací
obce i našeho klubu. Poslední akcí
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SLIBNĚ ROZJETÝ ZAČÁTEK ZASTAVILA „COVIDOVÁ BRZDA“

Jízda na koloběžce při společném sportovním odpoledni se seniory z Hradce Králové

Sousedské posezení v hostinci Amerika

Na sportovním odpoledni nechyběl ani minigolf(dokončení na následující straně)



s účastí našich seniorů byla Olympiáda
pro starší a dříve narozené, konaná
3. září 2020 v našem sportovním areálu.
Přihlásila se další covidová vlna, která
až do konce roku neumožnila pořádat
společné akce. I my jsme byli obezřetní
a plánované akce včas odvolali. Nejsme
smutní, jsme rádi i za skromnější počet
akcí a bereme to s pokorou, že jsme je
mohli v dané situaci uskutečnit. Věří-
me, že nám nic neuteče, vše ještě v bu-
doucnu doženeme. U nás seniorů je ur-
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Naši senioři na Olympiádě pro starší a dříve narozené

Naši senioři na krajském turnaji seniorských týmů v bowlingu v Hradci Králové
Malšovicích

čitě na místě si přát co nejvíce zdraví do
dalších společných aktivit. Touto cestou
děkujeme TJ Sokol Havlovice a správě
areálu za využití sportovišť a vedení
obce za všestrannou celoroční pomoc.

Ing. Miroslav Malafa
Předseda Klubu seniorů Havlovice

(pokračování z předchozí strany)

...SLIBNĚ ROZJETÝ ZAČÁTEK...

Zimní údržba místních komunikací se
řídí vyhláškou obce č. 1/98, jejíž součástí
je i plán zimní údržby. Vyhláška vychází
ze zákona o pozemních komunikacích
č. 13/1997 Sb. v platném znění a schvá-
lilo ji zastupitelstvo obce dne 24. 3. 1998.
Úkolem zimní údržby místních komu-
nikací je zmírňování závad ve sjízdnosti
a schůdnosti na místních komunikacích
vzniklých zimními povětrnostními vlivy
a jejich důsledky. Zimní údržba je zajiš-
ťována s přihlédnutím ke společenským
potřebám na straně jedné a ekonomic-
kým možnostem vlastníka místních ko-
munikací (obce Havlovice) na straně dru-
hé. Obec zajišťuje zimní údržbu na
téměř 20 km místních komunikací.
Vzhledem k tomuto velkému množství
nelze zajistit zimní údržbu na celém
území obce najednou. Jednotlivé komu-
nikace jsou seřazeny do skupin podle
pořadí důležitosti. Pluhování a posyp
svažité části komunikace nad Jutou, která
patří mezi nejnebezpečnější, smluvně za-
jišťují Technické služby Úpice. Pluhování
ostatních komunikací zajišťuje sama obec
Havlovice svým traktorem ZETOR PRO-
XIMA Plus 90. V případě, že bychom
návaly sněhu nezvládali, je připravena
pomoci Zemědělská společnost Svo-
bodné a.s. Havlovice. Posyp komuni-
kací se zajišťuje drobným štěrkem a to
každý individuálně ze samoobslužných
kup, které jsou rozmístěny na 25 kop-
covitých částech místních komunikací
a jsou zřetelně označeny značkou „Posy-
pový materiál“. V rámci finančních mož-
ností je posypový materiál postupně
přemisťován do plastových nádob roz-
místěných podél komunikací. V nich je
uložen posyp smíchaný se solí. V případě
extrémního zhoršení sjízdnosti a schůd-
nosti místních komunikací (náledí …)
budou celkový posyp zajišťovat na požá-
dání Technické služby Úpice. Zajištění
celkového posypu komunikací po celé
zimní období není v technických a hlav-
ně ekonomických možnostech obce.
V zimním období je každý povinen při-
způsobit chůzi i jízdu stavu a povaze ko-
munikací.

Ing. Pavel Dvořáček

ZIMNÍ ÚDRŽBA
MÍSTNÍCH
KOMUNIKACÍ
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1987 805

1988 806

1989 798

1990 791

1991 780

1992 807

1993 836

1994 862

1995 868

1996 868

1997 874

1998 887

1999 878

2000 872

2001 868

2002 883

2003 876

2004 869

2005 861

2006 865

2007 899

2008 917

2009 933

2010 950

2011 959

2012 961

2013 964

2014 986

2015 973

2016 976

2017 982

2018 992

2019 990

2020 980

POČET OBYVATEL
OBCE K 31.12.
DANÉHO ROKU:

Největší topol černý v obci musel být díky jeho zdravotnímu stavu pokácen

Hned vedle původního velikána byl zasazen nový topol černý

Občané narození v roce 2020

Ellena Rudolfová

Lili Hrnčířová

Martin Voděradský

Adam Pávek

Tobiáš Věžník

Kristina Pourová

Vojtěch Trčka

OBČANSKÁ KOMISE

V roce 2020 nás opustili

Jindřich Borůa
Jitka Toholová
Josef Pich
Hana Jirásková
Marta Prokopová
Vladimír Jirásko
Antonín Stoklásek
Květoslava Kameníková

Celkový počet obyvatel k 31.12.2020 je 980.
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AGILITY SULTÁNCI HAVLOVICE V ROCE 2020
Tímto článkem bychom se chtěli roz-

loučit. Za pejskaře agiliťáky, které jste
v havlovickém sportovním areálu ví-
dali trénovat či závodit. Je to smutné
a zvláštní. A chtěli bychom všem podě-
kovat za to, že nám umožnili věnovat
se našemu sportu v nádherném pro-
středí na luxusním trávníku. Zástup-
cům obce, zástupcům TJ Sokol,
správcům areálu za skvělé lidské vztahy,
za to, že byly Havlovice od roku 2007
naším zázemím a agilitním domovem,
které jsme s pomocí obce vybudovali.
Díky všem našim havlovickým kama-
rádům.

Nedá se zapomenout na spoustu zá-
žitků, na velikonoční závody se sněho-
vou přeháňkou, na ukázku agility pro
prezidenta republiky Václava Klause,
na atmosféru večerních tréninků pod
umělým osvětlením, na rodiny s dětmi,
které byly pravidelnými diváky při na-
šich trénincích, na toleranci a spolupráci
hasičů, fotbalistů, kteří měli často tré-
nink souběžně s námi. Na posezení
u stánku po tréninku, na ledové havlo-
vické frappé a další dobroty, které osla-
dily naše klábosení před odjezdem
domů.

Rok 2020 nemá cenu moc hodnotit.
Narušil věci, které se považovaly za sa-
mozřejmé. Nikdo si nedokázal před-
stavit zákazy tréninků. Stovky zruše-
ných závodů nebo zrušené všechny
mezinárodní akce. Ekonomické potíže,
do kterých se lidé určitých profesí
dostali.

Vždy, když něco končí, něco jiného
začíná. Cyklostezka, která se u areálu
vybudovala, je určitě skvělá věc. Novou
osvětlenou cestu si oblíbili nejen cykli-
sti, ale i skupinky na inline bruslích, ma-
minky s kočárky, kondiční běžci či pě-
šáci všech věkových skupin. A je do-
bře, že se již nemusí potkávat na silnici
s auty. Pro nás je to samozřejmě kom-
plikace. Už to není zastrčený kout, kde
bylo snadné projít se se psem pěšinkou
v louce, nechat bez obav štěňata pohrát
a polítat. Nebo v létě poslat psa rovnou
z parkuru ochladit se do řeky. Je to nyní
poměrně frekventované místo. A když
je pěkné počasí, je to místo se svižným
provozem. Kdy opravdu nikdo nečeká,
že mu zpoza boudy vyběhne pod kolo
psík. A samozřejmě trénujeme i začína-
jící týmy, kde takovouto situaci nemů-
žeme vyloučit.

Koncem srpna jsme odevzdali klíče
od našeho zázemí panu starostovi a za-
slzeli při loučení. Věříme, že zázemí po

úpravě bude sloužit třeba mladým hasi-
čům, kteří své pomůcky pro své nad-
šené aktivity dopravují složitě na místo,
nebo jiným spolkům z toho nesčetného

Velikonoční závody se sněhovou nadílkou v roce 2015

Prezidentská ukázka z roku 2008

Ocenění nejlepších ve Východočeském finále

počtu aktivit, které je možné v areálu
vidět.

Ještě jednou za vše děkujeme.
Pavel Košek



Osobně neznám nikoho, jehož za-
běhlé konání by nějak nepoznamenal či
nezhatil podivný rok 2020. Nejinak
tomu bohužel bylo i v případě našeho
koňáckého spolku….

Naštěstí náš už tradiční a oblíbený
Ples jezdců, chovatelů a přátel koní jsme
stihli ještě před první vlnou koronaviru
a karanténou. Dobrá hudba, skvělé jídlo
a zábava… Odvážní členové našeho
spolku se rozhodli přispět k povzbuzení
účastníků „vidláckou hakou“, která
možná mohla některé nejdřív lehce vy-
děsit, ale pak myslím všichni pochopili,
že se chceme bavit a je dobré se někdy
zasmát i sami sobě. No prostě – užili
jsme si to. 

Sportovní odpoledne s koňmi ko-
nané v sobotu 18. 7. na louce vedle spor-
tovního areálu pak bylo bohužel naší
poslední akcí pořádanou v tomto roce
pro veřejnost. Je ale pravda, že celé jez-
decko – vozatajské zápolení dopadlo
skvěle, počasí nám přálo a všichni po-
řadatelé, účastníci i diváci vytvořili pří-
jemnou atmosféru. V překážkové jízdě
zručnosti mohli změřit své síly a schop-
nosti nejen mistři opratí, ale také jezdci
v sedlech koní a poníků v kategoriích
děti s vodičem nebo bez vodiče a do-
spělí. Na závěr byla k vidění také zruč-
nost při kdysi běžné činnosti každého
hospodáře – sečení kosou.

A pak přišel podzim, další útok koro-
naviru a s ním spojené zákazy, často
zmatečné a těžko předvídatelné. Místo
klasické Hubertovy jízdy jsme se proto
vydali pouze na oddílovou vyjížďku po
krásně podzimně zbarveném okolí Hav-
lovic.
A tak všichni doufáme, že se zase do-
čkáme lepších časů příznivějších pro
spolkovou činnost. Za podporu a spo-
lupráci děkujeme mnohým sponzorům
a podporovatelům (Obec Havlovice,
Svazek obcí Jestřebí hory, Pivovar Kra-
konoš Trutnov…) a také Zemědělské
společnosti Svobodné za poskytnutí po-
zemků pro pořádání sportovního od-
poledne. Iljana Jirmanová
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Vozatajské zápolení na louce vedle sportovního areálu

Zručnosti vozatajů přihlíželo množství diváků

Sportovní odpoledne bylo pro malé i velké jezdce
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Milí čtenáři, dovolte mi zbilancovat
rok 2020, který byl ve znamení pande-
mie COVID a stejně jako naše každo-
denní životy byla ovlivněna i činnost
našeho spolku.

29. února jsme měli štěstí v neštěstí,
protože se nám povedlo uspořádat
v KD Havlovice již 3. myslivecký ples.
Bylo to jen několik dní do vyhlášení
nouzového stavu, o kterém se nám v té
době nikomu ještě ani nesnilo. Pevně
věříme, že si hosté z večera odnesli dob-
rou náladu, kterou jsme všichni v násle-
dujících měsících potřebovali do zásoby.
Tombola tradičně obsahovala divočáky,
bažanty, muflonče a pak samozřejmě
celou plejádu hodnotných cen, tak jak
tomu je každý rok. Bohužel to byla na
dlouhou dobu poslední akce pro veřej-
nost, protože v dalších týdnech se na
nás všechny řítil 1. lockdown.

Díky opatřením kvůli COVIDU jsme
tak přišli o účast na dětském dnu, Hav-
lovce, každoročním střeleckém klání,
ale i o účast na pravidelných členských
schůzích a společných brigádách. Vý-
roční schůzi jsme museli posunout až
do letních měsíců. Díky opatřením
nešlo konat tradiční jarní společné bri-
gády a tak se brigádnická činnost mu-
sela rozmělnit mezi menší skupiny
členů. I přes nepříznivý epidemický stav
se dařilo celoročně opravovat a budovat
myslivecká zařízení.

Tradičně se nám díky rozvolňování
povedlo uspořádat ochranu srnčat při
senosečích. Pevně věříme, že aplikace
pachových „plašičů“ a zvukových pla-
šičů, které jsme letos zakoupili, ochrá-
nila nejeden srnčí život. Vše opět pro-

bíhalo ve spolupráci se Zemědělským
družstvem Havlovice.

Díky finanční podpoře obce Havlo-
vice se nám povedlo zakoupit další sa-
mokrmítka a následně je nainstalovat ke
krmelcům a přispět tak ke správné vý-
živě spárkaté zvěře.

V roce 2020 jsme opět odchovali vy-
sazené kachny divoké na rybníku na
Popluži a rybníku Jindra. Kachny při-
krmujeme v zatáčce na Závodi, za pilou
a v Maršově. Tímto děkuji MO ČRS Ha-
vlovice za ochotu a dobrou spolupráci
a dále pak všem členům, kteří se na při-
krmování kachen podílí.

V roce 2020 byli členové spolku ak-
tivní v lovu, a to i přes epidemii COVID,
která se pohybovala po celý rok nahoru
a dolů. Úspěšně jsme splnili plány lovu
srnčí zvěře, efektivně tlumili zvěř dra-
vou a v neposlední řadě jsme se snažili
aktivně lovit zvěř černou. Díky výjimce
jsme mohli uspořádat společné hony. Je-

jich podoba byla oproti předchozím
rokům hodně okleštěna, ale i tak jsme
byli vděční, že jsme se mohli na čer-
stvém vzduchu sejít. Na jedné společné
akci se nám povedlo ulovit 7 ks divo-
kých prasat, což je obstojný výsledek.

Rád bych poděkoval všem, kteří se
aktivně podíleli na ochraně zeměděl-
ských plodin při vzcházení a dále pak
po celý rok až do sklizně.

Moc děkujeme Obecnímu úřadu Hav-
lovice za finanční podporu, Zemědělské
společnosti Havlovice, Českému rybář-
skému svazu Havlovice za dobrou spo-
lupráci a dalším subjektům za podporu
naší činnosti.

Budeme pevně věřit, že rok 2021
bude pro všechny shovívavější a že se
brzy sejdeme na nějaké společné akci, ať
už plese, dětském dnu, či jenom členské
schůzi.

Myslivosti zdar!
Jan Nývlt

MYSLIVECKÝ SPOLEK BARCHOVAN V ROCE 2020

Hlídky na kukuřičných polích

Jedno zářijové odpoledne

Jak vypadá instalované samokrmítko



Rok 2020 u hasičů v Havlovicích…
asi nebudu jediný, pokud začnu přehled
činnosti za předchozí rok konstatová-
ním, jak moc nás, naši činnost i aktivity
ovlivnila celosvětová pandemie COVID
19. Řada naplánovaných akcí nemohla
být uskutečněna, některé byly přeloženy
a některé se uskutečnily za přísných hy-
gienických podmínek. I přes tuto sku-
tečnost se nám řada věcí podařila.

Můžeme říci, že ještě poklidný začá-
tek roku, s pandemií „za dveřmi“, probí-
hal standardním způsobem. V lednu
jsme zhodnotili naši činnost na tradi-
ční výroční valné hromadě v hostinci
U Lávky a u ostatních okolních sborů
jsme opětovali jejich návštěvu u nás.

Zimní měsíce jsme věnovali jako ob-
vykle teoretické přípravě členů zásahové
jednotky. Osvojili jsme si znalosti v obo-
rech zdravověda, prevence a vyšetřo-
vání příčin požáru. Řidiči zásahového
vozidla se zúčastnili školení řidičů.

Největší akcí našeho spolku je bezpo-
chyby již řadu let hasičský ples pořá-
daný v místním kulturním domě. Ná-
vštěvníci se mohli tradičně těšit na vý-
borné jídlo a zábavný večer, který byl
zpestřený bohatou tombolou, slosova-
telnými vstupenkami o zahradní gril
a netradičním předtančením. V násle-
dujícím týdnu po skončení zábavy byla
vládou ČR vydána opatření, která již
pořádání kulturních akcí takového roz-
sahu zakazovala. Měli jsme opravdu
štěstí… Ostatní plánované akce, jako
pálení čarodějnic a dětský den se bohu-
žel již konat nemohly.

Již řadu let se snažíme získávat fi-
nanční prostředky i z jiných zdrojů a to
prostřednictvím dotačních titulů. Le-
tošní částka, kterou jsme obdrželi, byla
232 000 Kč. Další prostředky na dofi-
nancování jednotlivých akcí byly z roz-
počtu SDH a obce Havlovice.

V dubnu nám do hasičské zbrojnice
přišel první letošní dárek. Z nadace
Agrofert jsme obdrželi 40 tis. Kč na
nákup automatického externího defibri-
látoru (AED). „Lifepak 1000“  byl poří-
zen do naší jednotky jako další ne-
zbytná součást vybavení pro zajištění
včasné předlékařské pomoci při zástavě
krevního oběhu. AED rozšiřuje mož-
nosti JSDH a zvyšuje možnost úspěchu
při těchto událostech. Na samotnou do-
dávku přístroje navazovalo školení,
které bylo zajištěno inspektorkou pro-
vozu zdravotnické záchranné služby
Královéhradeckého kraje.
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(pokračování na následující straně) U hasičů je vždy plný sál

Na plese nikdy nechybí nejrůznější soutěže

Opravená bouda ve sportovním areálu od loňského roku slouží našim hasičům



V měsíci květnu jsme dostali druhý
dárek v podobě schválené dotace
(dotace 60 tis. Kč z rozpočtu Králové-
hradeckého kraje) na opravu dřevěné
boudy ve sportovním areálu, kde bude
možné uskladnit veškerý materiál, který
je potřeba pro trénink dětí a dospělých
v disciplínách požárního sportu. Kom-
pletní rekonstrukce včetně úpravy okolí
byla provedena v podzimních měsících.

Největším dárkem letošního roku by-
la oslava 135. výročí založení Sboru do-
brovolných hasičů v Havlovicích, spo-
lečně s předáním nové zásahové čtyř-
kolky. Zástupci Královéhradeckého kraje,
starosta obce Havlovice, hasičské sbory
okolních obcí i veřejnost přišli v sobotu
4. září 2020 poblahopřát Sboru dobro-
volných hasičů v Havlovicích k půl-
kulatému výročí. Z úst starosty SDH Ja-
roslava Jansy zaznělo krátké shrnutí bo-
haté historie sboru, včetně zdůraznění
důležitých dat i událostí. Starosta sboru
převzal jako symbolický dárek stuhu
hejtmana z rukou radního Královéhra-
deckého kraje Pavla Hečka. Sobotní
akce byla také příležitostí oficiálně uví-
tat posilu vozového parku. Klíče od
nové čtyřkolky Gladiator X1000 V-Twin
EPS převzal velitel výjezdové jednotky
Martin Dvořáček z rukou 1. náměstka
hejtmana Královéhradeckého kraje
Martina Červíčka (brig.gen.v.v.), rad-
ního Královéhradeckého kraje Pavla
Hečka a starosty obce Havlovice Pavla
Dvořáčka. S financováním nové tech-
niky za necelých 300 tisíc korun po-
mohl Královéhradecký kraj (130 000 ko-
run) a obec Havlovice (70 000 korun).
Zbytek částky doplatil sbor z vlastních
rezerv. Nový stroj pomůže (nejen) v ne-
přístupném terénu.

Vzhledem k vládním nařízením byl
omezen také průběh sezóny v požárním
sportu. Řada soutěží byla zrušena,
včetně okrskového kola v Maršově.
Naše mladé smíšené družstvo mužů
a žen se i přes veškerá omezení stihlo
zúčastnit dvou desítek soutěží, na kte-
rých dosáhlo velice dobrých výsledků.

Výjezdová jednotka zasahovala u 9 udá-
lostí. Nízká četnost výjezdů byla způso-
bena nařízením ohledně omezeného
potkávání se jednotlivých jednotek. Jed-
nalo se v převážné většině o požáry.
Dále jsme provedli tři technické po-
moci, především se jednalo o odstra-
nění spadlých stromů a bodavého
hmyzu. Jednotka v sedmi událostech za-
sahovala i mimo katastr obce Havlovice. 
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Přehlídka vozového parku našich hasičů

(pokračování z předchozí strany) Přehled výjezdů jednotky dle kategorií:

DRUH UDÁLOSTI obec Havlovice okolní obce a města

POŽÁR 1 4

TECHNICKÁ POMOC 1 2

PLANÝ POPLACH 0 1

Zpestřením činnosti výjezdové jed-
notky byla účast na natáčení student-
ského filmu „Osudová chvíle“, který
probíhal 30. července v naší obci. Jed-
notka zde zajistila uhašení osobního
automobilu, který byl hlavním hrdinou
filmu zapálen.

Velmi důležitou akcí, která se usku-
tečnila v naší obci a hasičské zbrojnici,
bylo okresní setkání zasloužilých hasičů.

Pro členy byl připraven velmi pestrý
program, včetně prohlídky naší nové
techniky. Akce se zúčastnil také hejtman
Královéhradeckého kraje.

Závěrem této zprávy bych chtěl velice
poděkovat všem členům a členkám i ro-
dinným příslušníkům, kteří se svým
volným časem podíleli na zajištění akcí
pořádaných nejen sborem dobrovolných

Společná fotka z okresního setkání zasloužilých hasičů v naší obci

(dokončení na následující straně)
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(pokračování z předchozí strany)

hasičů, dále pak na údržbě a opravách
techniky a na jiných akcích spo-
jených s hasiči. Poděkování dále patří
všem členům soutěžního družstva a dě-
tem, kteří reprezentují naše SDH a obec
Havlovice na soutěžích v požárním
sportu. Nemalé poděkování patří našim
sponzorům, kteří nás v naší činnosti
podporují nejen finančními, ale i mate-
riálními dary. Hlavní poděkování patří
Obecnímu úřadu v Havlovicích, v čele
se starostou ing. Pavlem Dvořáčkem za
nemalé finanční prostředky, bez kterých
bychom tuto práci nemohli vykonávat. 

TO BYL ROK 2020...

Martin Dvořáček
velitel JSDH Havlovice

Při oslavách byla hasičům předána nová zásahová čtyřkolka Gladiator

Společná fotka z oslav 135. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v Havlovicích

Hasičská výroční valná hromada v hostinci U Lávky



Rok 2020 byl … byl jiný, byl zvláštní,
… byl ale do jisté míry inspirativní z po-
hledu toho, jak nahradit to, co vždycky
šlo, ale teď najednou nejde.

Činnosti mladých hasičů se všechna
opatření přijímaná vládou dotkla ve
stejné míře jako ostatních.

Nebylo možné plnit celoroční činnost
v souladu se směrnicí hry Plamen ani se
ve školním roce účastnit jiných soutěží.
Téměř všechny plánované aktivity se
postupně rušily. Přesto jsme se snažili,
alespoň v rámci možností, něco trošku
společně zvládnout.
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Než to „všechno“ začalo, stihli jsme se
zapojit do soutěže požární ochrana
očima dětí. Mladí hasiči opět kreslili ob-
rázky a psali básničky. Vybraná pove-
dená „díla“ jsme poslali do okresního
kola soutěže. Velmi dobře uspěla v sou-
těži Barbora Tomanová, která získala
3. místo v okrese v kategorii ZŠ výtvar-
ných prací. V soutěži se velmi dobře
umístila i řada dětí ze ZŠ a MŠ Havlo-
vice: Lucie Fialová – 2. místo v okres-
ním i krajském kole, Adéla Švrči-
nová –3. místo, Matyáš Duch – 1. místo,
Sally Dalgarno – 2. místo v okresním
i  krajském kole. Lukáš  Vodička
– 1. místo v okresním i krajském kole
v kategorii literárních prací. Ještě jednou
všem gratulujeme.

Před letními prázdninami jsme si
společně ugrilovali buřty u hasičské
zbrojnice. Po prázdninách jsme se schá-
zeli vždy v pátek jako obvykle a tréno-
vali na závody požárnické všestrannosti,
které byly bohužel vlivem příchodu dal-
ších opatření také zrušeny. Netrvalo
dlouho a opět jsme byli nuceni přerušit
i schůzky do odvolání.

Jak je každoročně již zvykem, i v roce
2020 navštívil Mikuláš s čertem a andě-
lem hasičskou zbrojnici a zanechal tam
balíčky, děti bohužel nenašel. Dospělí
hasiči balíčky rozvezli všem dětem
domů.

Těsně před Vánoci si děti mohly pro-
jít připravenou svíčkovou „Vánoční
stezku“, při které plnily celkem 5 úkolů.
Na konci stezky zavěsily ozdobu na

stromeček a dostaly drobný dáreček.
Přímo na Štědrý den se někteří zúčast-
nili již tradičního Čekání na Ježíška –
výletu s myslivcem Pavlem do lesa ke
krmelci, přilepšit zvířátkům.

Mladí hasiči se i v roce 2020 zapojili
do dvou dobrovolnických akcí. Poprvé
jsme ve spolupráci s Oblastní charitou
Trutnov uspořádali Tříkrálovou sbírku.
Dvě party Tří králů obcházely vesnici
v týdnu 4.–10. 1. 2020. V sobotu 11. 1.
2020 ještě jedna parta králů vítala ná-
vštěvníky Tříkrálového koncertu Měst-
ské hudby Úpice u vchodu do kultur-
ního domu v Havlovicích. Celkem se
podařilo v naší obci do zapečetěných
pokladniček vybrat krásných 17 436 Kč.
Všem dárcům děkujeme. Českého dne
proti rakovině jsme se účastnili v ná-
hradním termínu ve středu 30. září. Děti
roznášely po vsi žluté kvítky a letáčky
s informací o prevenci nádorového
onemocnění ledvin. Podařilo se vybrat
a odeslat na účet sbírky pěkných 9 549
Kč, což je opět více než v loňském roce,
děkujeme.

„Mladší muži“ trénovali, když to jen
šlo. Trénovali společně s děvčaty a účast-
nili se i několika závodů v letních měsí-
cích. 1. místo přivezli z Libřic, Du-
bence – okresního kola požárního
sportu a také z Hořiček. Na soutěžích
v Dubenci, Tutlekách, Strážkovicích vy-
bojovali 2. místo. V Rudníku získali
3. místo. Celkově se zúčastnili 16 zá-
vodů. Nejlepší čas sezóny požárního
útoku se třemi hadicemi „B“ se podařil
těsně pod 20 vteřin a to přesně 19:93 s.
Se dvěma hadicemi „B“ to byl čas 17:35 s.

Děkuji všem vedoucím a dorosten-
kám, kteří se dětem i v průběhu uply-
nulého roku ve svém volnu věnovali,
nadále bez jakéhokoliv nároku na „od-
měnu“. Děkuji vám za výdrž a pomoc
i v této době.

Jitka Hofmanová, hasiči SDH Havlovice

I mladí hasiči se musí vzdělávat

DĚTI A MLÁDEŽ PŘI SDH HAVLOVICE V ROCE 2020

Naši mladí hasiči uspořádali vloni
poprvé Tříkrálovou sbírku



Rok 2020 začal tradičně sportováním
všech věkových kategorií sportovců
v naší tělocvičně. První sportovní akcí
byl Valentýnský turnaj ve volejbale.
V sobotu 8. února se povedlo zvítězit
pořadatelskému družstvu. 26. 2. jsme se
sešli při tradiční výroční členské schůzi
v kulturním domě. V sobotu 29. února
odjelo celkem 12 dětí z našeho oddílu
do úpické tělocvičny ZŠ Bratří Čapků
na okresní kolo Zimního pětiboje. Naši
sportovci v nových sokolských tričkách
poměřili své síly a dovednosti s ostat-
ními závodníky ve skocích přes švi-
hadlo, šplhu, skoku z místa, hodu na koš
a člunkovém běhu. V konkurenci se ur-
čitě neztratili hlavně naši zkušenější
a starší reprezentanti. Jakub Balcar se ve
své kategorii umístil na druhé příčce,
Marie Vlčková byla třetí, Štěpán Smékal
stříbrný a postup ze čtvrtého místa si
také zajistil Štěpán Astr. Tito čtyři bor-
ci měli postupovat do krajského kola
v Hořicích. Bohužel dne 11. 3. byl ve-
škerý sport v uzavřených prostorách za-
kázán. Od té doby jsme tělocvičnu
nesměli využívat. První akcí, která byla
povolena, byl minigolfový turnaj 10. 5.
V průběhu dalších měsíců byly ode-
hrány další čtyři turnaje.

Poté se povedlo zorganizovat již
31. ročník pochodu Václavice Havlovice
ve velmi omezeném rozsahu. Po 30 le-
tech startování z Václavic jsme udělali
společně s Modrou Střelkou Náchod zá-
sadní změnu. Startovalo se nejen z Vác-
lavic, ale také z náchodského náměstí.
Změna se osvědčila, a i letos budeme
startovat na náměstí v Náchodě a ve
Václavicích, půjdeme přes Vízmburk,
kde bude kapela, a poté budeme pokra-
čovat do tradičního cíle ve sportovním
areálu.

Dne 30. 5. 2020 se za chladného rána
sešlo 20 trojic připravených zahrát si
po koronavirové pauze svůj oblíbený
sport – nohejbal. Turnaj probíhal za
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(pokračování na následující straně) Společné focení při tradiční výroční členské schůzi v kulturním domě

V červnu se konal 43. ročník turnaje HAPO v malé kopané

Mikuláš, čert a anděl navštívili naše děti v tělocvičně



play off. Z vítězství se nakonec radovali
Dědci z Náchoda.

V Havlovicích na hřišti se uskutečnil
3. 9. již 12. ročník Olympiády pro starší
a dříve narozené. Oblíbenou sportovně
-společenskou akci uspořádaly Místní
akční skupina Království – Jestřebí hory,
o.p.s. a naše TJ Sokol. Dvě stovky účast-
níků z území MAS změřily síly v tradič-
ních i nevšedních disciplínách, olympij-
ské boje zpestřil doprovodný program.

Cvičební hodiny jsme odstartovali
21. 9. a o týden později 2. 10. jsme mu-
seli opět na základě nařízení Vlády ČR
tělocvičnu zavřít.

Naštěstí bylo možné od začátku kvě-
tna do konce září sportovat venku. Naši
fotbalisté nad 40 let se scházeli každý
čtvrtek při pravidelných trénincích
a úspěšně si vedli i v havlovické senior
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velkého nasazení všech zúčastněných
hráčů ve velmi přátelské atmosféře,
ovšem na hřišti si nikdo nic nedaroval.
Přijely k nám i nové týmy, které tu
nikdy předtím nehrály. Všem se turnaj
líbil a nová družstva přislíbila účast i v
příštím roce. Po dlouhé době se nám tak
podařilo naplnit kapacitu 20 týmů. Je
možné, že k tomu přispěl právě fakt
dlouhé pauzy a všichni tak byli natěšeni.

43. ročník turnaje HAPO se konal
21. 6. Po výborných výkonech a střelec-
kých hodech (skóre 61 : 7!) se na poháru
poprvé objeví jmenovka FC Cuba Libre
Trutnov. I přes totální nepřízeň počasí
dorazilo do Havlovic na tradiční, letos
jednodenní turnaj 14 mužstev. Ráno se
začalo na nádherných zelených pažitech
obou hřišť ve čtyřech kvalifikačních
skupinách. Ty určily nasazení do odpo-
ledních zápasů, které se hrály K. O. sy-
stémem po celý zbytek hracího dne.
Přestože nám postupem času trávníky
měnily barvu na hnědou, hráči jednot-
livých mužstev svými výkony, a hlavně
brankovými hody, bavili diváky, kteří
i letos dorazili v solidním počtu. Celkem
padlo 229 gólů při rekordním průměru
7,2 branky na zápas!! Na těžkém terénu
se hrál letos pouze fotbal bez záludností
a šarvátek, a tak respektovaní rozhodčí
použili pouze dvakrát žlutou kartu!
Přestávky mezi zápasy zpestřila soutěž
v penaltách. Kopal vždy jednotlivec
z každého mužstva a soutěžilo se o 43 piv
Krakonoš. Další povedenou vsuvkou
byly pyrotechnické efekty před finálo-
vým zápasem a při dekorování vítězů,
což navodilo tu správnou atmosféru.
K té každoročně přispívá také náš vod-
ník Jarda Dufek, který po celý den vozil
děti i dospělé na vodnickém kole a na
závěr turnaje vždy zamíří do řeky při
tradiční koupeli s vítězným mužstvem.
Počátkem července se nám podařilo
zorganizovat 2 turnusy dětských spor-
tovních táborů, které byly naplněny
50 táborníky.

V sobotu 1. 8. 2020 se v havlovickém
sportovním areálu konal 27. ročník po-
pulárního turnaje pro hráče nad 40 let
v menším fotbale. Prezentovalo se 7 muž-
stev, která utvořila dvě skupiny, kde se
hrálo systémem každý s každým. Po
odehrání základních skupin se hrála
skupina o 5.–7. místo a semifinálová
utkání. Vítězem letošního HAPOSTAR
se stal úpický Tyrolit.

V sobotu 22. srpna od 14:30 v našem
areálu vystoupil folklorní soubor Dúbra-

va ze slovenského Prešova, který se účast-
nil tradičního festivalu v Červeném
Kostelci. 

Kulatý míč, kulaté knedlíky a zároveň
kulatý 10. ročník, to byl turnaj v beach
volejbale smíšených trojic. Hrálo se
v sobotu 22. 8. 2020 ve sportovním
areálu v Havlovicích. Lákadlem byly již
tradičně ceny, tedy pro každý tým talíř
plný švestkových knedlíků, které pro
zúčastněné s láskou koulí domácí týmy
a na které se stálí účastníci velice těší.
Letos se sjelo 8 družstev, prvenství ob-
hájil tým SešLost.

V sobotu 29. 8. 2020 se v našem spor-
tovním areálu konal 19. ročník popu-
lárního turnaje pro hráče nad 50 let
v menším fotbale SUPERHAPOSTAR.
Prezentovalo se rekordních 11 mužstev,
která utvořila dvě skupiny, kde se hrálo
systémem každý s každým. Následovalo

(pokračování z předchozí strany)

(dokončení na následující straně)

10. ročník turnaje v beach volejbale smíšených trojic

12 dětí z našeho oddílu na okresním kole Zimního pětiboje v úpické tělocvičně ZŠ
Bratří Čapků



HAVLOVICKÝ SVAZ
MALÉHO FOTBALU z.s.

Ani po těchto peripetiích během roku
nám na konci roku nebylo umožněno
dohrání soutěží z důvodu omezení Co-
vidu a tím dosažení vítězů lig.

V červnu jsme s očekáváním postup-
ného snižování limitu v počtu hráčů (z
1000 – 500 až na 100), kteří mohli hrát,
nakonec mohli uspořádat 10. ročník Li-
gového poháru. Vítězem se stal tým
Ležák Česká Skalice, který se svým ví-
tězstvím mohl, a také se zúčastnil Če-
ského národního poháru v Kolíně.
Druhý tým, který nás na stejném turnaji
reprezentoval, byl tým FC Barchovan
Libňatov.

Týden před zářijovými plánovanými
a připravenými turnaji žáků se ředitelé
škol na doporučení MŠMT rozhodli ne-
zúčastnit se sportovních akcí a také bo-
hužel i té naší. Dané obavy jsem chápal
a již domluvil náhradní termíny v no-
vém roce.

Poprvé po 32 letech trvání naší fot-
balové historie jsme nedohráli naše sou-
těže. Z důvodu stávajících opatření
nemohlo proběhnout ani naše tradiční
listopadové vyhlášení vítězů celoroč-
ních lig probíhající v Havlovickém kul-
turním domě.

Rozehrané ligy se pokusíme dohrát
z kraje tohoto roku.

V průběhu roku jsme přišli i o spou-
stu partnerů a sponzorů. Máme ne-
radostnou vyhlídku do nového roku.
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Loňský rok byl pro náš fotbalový svaz
velmi náročný na organizaci, neustálé
změny, omezení až zákazy; mohl bych
říci, že byl „divný“.

Z kraje roku se nám podařilo v Úpi-
cké tělocvičně ZŠ Bří Čapků uspořádat
23. ročník Úpského poháru v halovém
malém fotbale, kterého se účastnilo
8 mužstev. 

Potom se vše zastavilo. Nemohli jsme
se jako fotbalový výbor scházet, uspořá-
dat v termínu valnou hromadu, zahájit
dle plánu fotbalové soutěže. Nakonec
jsme obě soutěže, 32letý turnaj Havlo-
vické ligy (HL) v malém fotbale a Se-
nior ligu (hráči nad 40 let), spustili
s měsíčním zpožděním. Během roku
jsem 2x předělával rozlosování. Hlavní
soutěž jsme zahájili se 7 týmy, v 6. kole
vystoupil tým Sokol Chotěvice z dů-
vodu Covidu doléhajícího na ztráty
v podnikání daných hráčů, v 7. kole při-
stoupil tým Laviny Lhota Č. Kostelec.

lize. Na kurtech se hrál hojně beach
volejbal a také tenis. Ten se tak díky
vládním omezením hrál i v prosinci.
Sportovní areál využívali sportovci i ro-
diny s dětmi v podobném počtu jako
v minulých letech.

Ve sportovním areálu jsme nechali
vyhotovit zastřešení kontejnerů, neboť
v letních měsících u nich bylo velké
množství bodavého hmyzu a ten ohro-
žoval hrající si děti. Dále jsme nechali
zhotovit v nářaďovně tělocvičny novou
skříň na sportovní náčiní. Byli jsme nu-
ceni zpevnit základy hlavní budovy,
neboť docházelo k praskání zdiva. Na
jaře jsme dokončili výměnu všech mi-
nigolfových desek, takže již máme všech
14 drah kompletně nových. Natřeli jsme
také prodejní stánek a desky na kurtech.
V souvislosti s výstavbou cyklostezky
jsme přemístili houpačky na dětské
hřiště. Snažíme se, aby náš sportovní
areál byl neustále čistý, udržovaný a pro
návštěvníky skýtal sportovní vyžití i ro-
dinný relax.

V roce 2020 jsme na základě protico-
vidových nařízení Vlády ČR přišli tak-
řka o veškeré tržby v naší ubytovně, což
výrazně ovlivnilo příjem TJ. Nemohli
jsme přivítat školní výlety, stmelovací
kurzy ani různé sportovní party. Bohu-
žel žádnou formu náhrady jsme uplat-
nit nemohli. O to více si vážíme našich
pravidelných sponzorů, kteří nás pod-
pořili i v tomto složitém období.

Na jaře roku 2021 plánujeme vymě-
nit vzduchovou trampolínu. Po 6 letech
intenzivního využívání dosloužila a gu-
ma propouští vzduch. V letošním roce
chceme také kompletně vyměnit písek
na kurtech a výrazně vylepšit hrací plo-
chu.  Chtěli bychom též doplnit lavičky
a relaxační prvky okolo dětského hřiště.  

Závěrem chci poděkovat správci
areálu a tělocvičny Pavlu Šrámkovi za
super údržbu a organizaci sportovišť,
členům výboru TJ a cvičitelům za pří-
kladnou práci pro naši organizaci a spor-
tovce všech věkových kategorií, obci
Havlovice, Královéhradeckému kraji
a MŠMT za finanční podporu. Zvláštní
poděkování patří MAS Království Je-
střebí hory, jejímž prostřednictvím jsme
získali dotaci z MPSV na financování
pracovního místa správce sportovního
areálu a tělocvičny. Jen díky této dotaci
jsme se nedostali do velkých finančních
problémů, tak jako mnoho sportovních
organizací v naší zemi.

Mgr. Jaroslav Balcar

(pokračování z předchozí strany)

...TJ SOKOL...

FC Ležák Česká Skalice – vítěz ligového poháru

(dokončení na následující straně)



Proběhlo i netradiční jednání a řešení
s poskytovateli dotací s možností pře-
vodu na příští rok nebo jejich vrácení.
Za úspěch považuji, že jsme museli vra-
cet pouze jednu, s menší částkou.

Po zkušenostech z předchozího roku,
kdy nám nebylo umožněno některé plá-
nované akce zrealizovat, musíme bohu-
žel brát „Plán naší činnosti na rok 2021“
s velkou rezervou.

Za výbor Havlovického svazu malého
fotbalu z.s. bych chtěl již tradičně podě-
kovat za podporu obci Havlovice, Ge-
nerali Česká pojišťovna a.s. a Asociaci
malého fotbalu ČR, kteří jsou nám na-
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Na území obce Havlovice je spalo-
vání listí a trávy zakázáno!!! Tento
odpad lze kompostovat nebo vám ho
za úplatu odveze obecní úřad nebo
Technické služby Úpice. Při porušení
tohoto zákazu bude postupováno dle
zákona o přestupcích. Věříme, že
čisté ovzduší je věcí nás všech a že si
ho nebudeme záměrně znečišťovat.

SPALOVÁNÍ TRÁVY
A LISTÍ

Podmínky kácení a prořezávání
stromů rostoucích mimo les upra-
vuje zákon číslo 114/92 Sb a vyhláška
č. 175/2006, kterou se upravují některá
ustanovení zákona. Dne 15. 7. 2013
vstoupila v platnost novela vyhlášky
o ochraně dřevin a povolování jejich
kácení č.189/2013 Sb. Novela přináší
zásadní změnu v přístupu ke kácení
stromů a keřů v soukromých zahra-
dách. Majitel zahrady již nemusí žádat
o povolení ke kácení stromů, které
rostou na jeho zahradě. Zahrada je
pro účely této vyhlášky definována
jako pozemek u bytového nebo rodin-
ného domu v zastavěném území obce,
který je stavebně oplocený a nepří-
stupný veřejnosti. Zahrada musí sou-
časně splňovat všechny tyto znaky.
Tyto podmínky nesplňují pozemky
v zahrádkářských koloniích a dále po-
zemek ohraničený pouze živým plotem.

Každý vlastník, který se rozhodne
pokácet zdravý strom rostoucí mimo
les, který má ve výšce 130 cm nad
zemí obvod kmene větší než 80 cm, je
podle zákona povinen podat si žádost
na Obecní úřad v Havlovicích. Ten
provede místní šetření, kde zejména
zjišťuje, zda-li strom nemá estetickou,
historickou nebo jinou hodnotu.
Pokud tomu tak není, je následně vy-
dáno zdarma povolení ke kácení. Vzor
žádosti je k dispozici na webových
stránkách obce. Žádost musí obsaho-
vat: jméno a adresu žadatele, druh
a počet dřevin, které mají být káceny,
udání obvodu kmene ve výšce 130 cm
nad zemí, číslo pozemkové parcely
a zdůvodnění. Za pokácení stromu
bez povolení může být udělena pokuta
až do výše 10 000,– Kč. Stromy lze
kácet v termínu od 1. 11. do 31. 3.

Ing. Pavel Dvořáček

KÁCENÍ STROMŮ

Úpský pohár, vítěz – Wayne´s team Česká Salice

Každý vítěz absolvuje koupel v řece Úpě

...HAVLOVICKÝ SVAZ MALÉHO FOTBALU Z.S.
kloněni a bez jejichž pomoci bychom
nebyli schopni takový rozsah sportov-
ních aktivit zajistit. Zároveň děkujeme
TJ Sokol Havlovice z.s. za možnost pro-
nájmu místních sportovišť. Dále chci
poděkovat rozhodčím a také všem ka-
pitánům, kteří udržují chod jednotli-
vých týmů.

Další informace, fotografie, tabulky,
tiskové zprávy atd. najdete na našich
webových stránkách www.havlovicka-
liga.webnode.cz i na Facebookových
stránkách pod názvem našeho svazu.

Jaroslav Kocián – předseda
Havlovický svaz malého fotbalu, z.s.

(pokračování z předchozí strany)



Vážení čtenáři havlovických novin,
každoročně na tomto místě hodnotíme
uplynulou sezónu a plánujeme akce na
rok následující. V tomto roce je tomu
díky událostem, které všichni pociťu-
jeme na vlastní kůži, trochu jinak. To, co
v minulosti bylo s téměř stoprocentní
jistotou naplánováno, bylo i uskuteč-
něno. Nyní jsme nuceni používat slova
jako chtěli bychom, doufáme, nebo plá-
nujeme.

Příjemnou jistotou bylo, že chodit na
ryby nám nikdo nezakazoval, a tak jsme
si tento sport mohli užívat v plné míře.
Bylo to vidět především na množství
ulovených ryb našimi členy, kteří
v hojné míře navštěvovali sportovní ry-
bářské revíry.

V roce 2019 jsme obec Havlovice po-
žádali o poskytnutí dotace formou ve-
řejnoprávní smlouvy z rozpočtu obce
na rok 2020 ve výši 20.000 Kč. Částku
jsme plánovali využít na spolufinanco-
vání rekonstrukce dvou rybochovných
zařízení na rybárně v Havlovicích.

V jarních měsících jsme začali s bou-
ráním starých sádek, které již byly v ha-
varijním stavu, a do konce dubna byla
kapacita rybochovných zařízení rozší-
řena o jednu novou sádku.

Tato rekonstrukce si vyžádala inves-
tici ve výši téměř 100.000 Kč.

Mezi další významné akce, které se
v loňském roce podařilo uskutečnit,
bylo zaměření odtokové mříže na spor-
tovním revíru „Podháj“ v Batňovicích.
Dva naši členové se s pomocí dýchacích
přístrojů a potápěčského vybavení vrhli
pod hladinu rybníka a zaměřili rozměry
odtokové mříže, která potřebovala nut-
nou výměnu. Výrobu zajišťovala obec
Velké Svatoňovice, jakožto vlastník ryb-
níka.

Členská základna čítala v roce 2020
celkem 545 členů. Organizace stále
hospodaří na 58 ha chovných rybníků
a 21,5 km chovných potoků. Při výlovu
rybníku „Jindra“ v Havlovicích dne
10. 10. 2020 bylo sloveno celkem 3.900 kg
všech druhů ryb, což je váhově o něco
méně než v minulých letech.

V letošním roce plánujeme rekon-
strukci dvou chatek na „Podháji“ v Bat-
ňovicích, které slouží jako ubytovací
zařízení pro rybáře. V říjnu bychom
chtěli uspořádat rybářský společenský
večer. Ten musel být už třikrát odložen
z důvodu vládních nařízení. Samozřej-
mostí budou jarní a podzimní výlovy
komor a rybníků. Doufáme, že pro naše
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NEJISTÁ SEZÓNA

Výměna odtokové mříže na Podháji v Batňovicích

Rekonstrukce rybochovných zařízení

nejmenší rybáře uskutečníme zájezd
a rybářské závody.

Všichni si moc a moc přejeme, aby se
vše vrátilo co nejdříve k normálu.

Velké poděkování za spolupráci a pod-
poru naší MO patří zejména obci Hav-
lovice, dále MS Barchovan, MS Trutnov
a Svazku obcí Jestřebí hory.

Jménem naší organizace přeji všem
především pevné zdraví, trpělivost

a vzájemnou toleranci v této nelehké
době.

Petrův zdar
Za ČRS z.s MO Havlovice

Martin Kult



V roce 2020 navštěvovalo kroužky
mladých rybářů 53 dětí ve věku 8–15
let. Schůzky se měly konat jedenkrát za
měsíc. V lednu a únoru se děti sezná-
mily se základy rybářského řádu, zá-
klady rybářské techniky, rybami našich
vod a vodními organismy. Tyto znalosti
jsou nutné k získání povolenky k rybo-
lovu.

Bohužel vzhledem k vzniklé situaci
v ČR a onemocnění Covid 19 jsme mu-
seli schůzky a plánované akce mládeže
zrušit.

Po letních prázdninách se v měsíci
září podařilo uspořádat závody mla-
dých rybářů z kroužků naší organizace.
Těchto závodů se zúčastnilo 24 dětí. Od
října bohužel opět platil zákaz volnoča-
sových aktivit, což se týká i rybářských
kroužků.

Na závěr děkuji sponzorům za jejich
podporu a příspěvky pro naši mládež.
Jsou to: Obec Havlovice, Svazek obcí Je-
střebí hory, Jaroslav Řehák – Rybářské
potřeby Trutnov, Autoslužby MB Ví-
tězná – Kocléřov, BARO Úpice, Střechy
– Vladimír Franc Dvůr Králové n.L.,
Sezet – Hajnice, Jaroslav Kroupa –
Autoslužby Hajnice, Pavel Novotný –
autodoprava Hajnice, KS – Fish s.r.o.
rybářské potřeby – Jaroměř, Stavební
práce Stanislav Vyhlíd – M. Svato-
ňovice.

Poděkování patří především všem
vedoucím kroužků a dobrovolníkům,
kteří mládeži věnují svůj volný čas a při-
pravují pro ně všechny akce, které se
budeme snažit zajistit a realizovat i v le-
tošním roce 2021. Doufáme, že pande-
mie ustoupí a schůzky budeme moci
obnovit.

„Petrův zdar“
L. Vojtěch – vedoucí mládeže
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ČINNOST MLADÝCH RYBÁŘŮ V ROCE 2020

Závody mládeže v lovu ryb udicí

Ocenění nejlepších při závodech mládeže



Rok 2020 začal tradičně stejně, jako
každý předchozí. V lednu začalo 9 ško-
láků chodit do zdravotního kroužku.
Děti ochotně vedla odbornice na zdra-
vovědu paní P. Vlachová. Za to jí patří
veliké poděkování. Žáci si zde osvojili
základy první pomoci, které využijí na
zdravotnických soutěžích, při hodinách
prvouky a hlavně v běžném životě. Dále
začali všichni školáci také v lednu jezdit
do Trutnova na plavecký výcvik. Zdo-
konalovali se v plavecké technice a rych-
losti.

Ve čtvrtek 20. 2. 2020 v 16.30 hod.
jsme na Králově kopci zahájili maso-
pustní průvod. Děti ze školky i školy
zazpívaly masopustní písničky, zarecito-
valy veselé básničky a k tomu si zatan-
covaly. Přes 60 nápaditých masek se
vydalo ke kulturnímu domu, kde opět
děti zatancovaly; tentokrát to byly li-
dové tanečky. Od našich amatérských
herců dostaly masky bonbóny. Průvod
se pomalu přesouval ke škole. Za pěkné
vystoupení tady na děti čekalo občer-
stvení v podobě čaje a koblihy. Maso-
pustní veselí pokračovalo na hřišti. Zde
bylo připraveno 8 sportovních disciplín.
Po splnění všech úkolů si děti došly ke
stánku, kde obdržely balíček dobrůtek.
Počasí nám přálo, a tak jsme byli všichni
spokojeni.

V úterý 3. 3. 2020 k nám na hodinu
prvouky a přírodovědy přišel pan
Prouza. Velice poutavě nám vyprávěl
o myslivosti, o krmelci, srnách, zajících,
divokých prasatech a o loveckých psech.
Ukázal nám lebku lišky a jezevce, srnčí
a jelení parůžky, páráky a klektáky pra-
sete. Dozvěděli jsme se spoustu zajíma-
vostí ze života zvěře. Březen je měsíc
požární ochrany, a proto jsme malovali
obrázky a psali básničky o záslužné
práci hasičů. Ve čtvrtek 5. 3. jsme se byli
podívat na naše spolužačky, jak tancují
na akademii. Vystoupení proběhlo v di-
vadle Aloise Jiráska.

A pak to přišlo. Ve středu 11. 3. byla
naše ZŠ z nařízení Vlády ČR tak jako
všechny ostatní školy uzavřena. Nejprve
jsme s kolegyní dětem dávali úkoly
a komunikovali mailem. Jelikož se otví-
rání škol nejevilo v blízké době reálné,
začali jsme vyučovat distančně přes vi-
deokonference. Všichni jsme ale netr-
pělivě očekávali otevření škol. Období,
kdy jsme nemohli učit ve škole, jsme vy-
užili k vymalování tříd a kuchyně.

V pondělí 25. května 2020 jsme se po
více než dvouměsíční přestávce vrátili
zpátky do čistě vymalované školy. Ve
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ZŠ V ROCE 2020

I v naší škole probíhala distanční výuka

Masopustní pochod našich dětí začíná na Králově kopci

(dokončení na následující straně)

třídách jsme přestěhovali lavice, každý
seděl ve své lavici sám a od kamará-
da byl dostatečně daleko. Přestávky
jsme nastavili tak, aby se děti z první
a druhé třídy nepotkávaly. Na oběd
jsme chodili také po skupinách – každý
měl svůj stůl a v jídelně bylo krásné
ticho. Vše jsme dezinfikovali, poctivě si

myli ruce, každé ráno jsme všem dětem
měřili teplotu.

V úterý 9. června se sešli žáci 3. a 4. tří-
dy s keramičkou Evou a celé dopoledne
vyráběli zajímavé výtvory z hlíny. Po-
vedla se jim srdíčka, sluníčka i pestroba-
revní motýli. Domů si odnesli i medvídka.



V červnu jsme se rozloučili s 11 čtvr-
ťáky na tradičním setkání s panem sta-
rostou.

V září se zdálo, že život v naší škole
se dostane brzy do „normálu“. První dny
jsme si zpestřovali zajímavými aktivi-
tami. Tak třeba třeťáci a čtvrťáci již po-

druhé pomáhali při organizaci olympi-
ády pro seniory. Za hezkého počasí
jsme si udělali dlouhou vycházku Hav-
lovicemi a cestou jsme pozorovali vý-
znamné stromy. Venku na hřišti jsme vi-
děli loutkovou pohádku Šípková
Růženka v podání loutkoherečky z hra-
deckého divadla Drak a děti samy na-

cvičily loutkový příběh o svatém Václa-
vovi.

A pak přišlo 14. října a opět jsme se
ocitli doma a opět nám slibovali, že se
brzy do škol vrátíme. Čekali jsme tedy
do podzimních prázdnin a pak zahájili
opět výuku přes počítačové video-
konference. Dětem, které měly problém
s počítačovou technikou, jsme nabídli
zapůjčení tabletů, které jsme zakoupili
z dotace Šablony. Tuto možnost využily
3 děti. V pondělí 30. listopadu jsme se
do školy vrátili. Opět jsme museli do-
držovat přísná hygienická opatření –
desinfikovat vše a pořád, nosit roušky,
dodržovat rozestupy, nezpívat, necvičit
atd.

V pátek 4. 12. 2020 naši školu navští-
vili Mikuláš, čert a anděl. Sešli jsme se
v tělocvičně, každá třída na jedné straně.
Anděl těm nepozorným a rozpustilým
dětem promlouval do duše a chtěl, aby
se polepšily. Děti podáním ruky čertovi
slíbily, že se budou snažit a polepší se.
Děti měly pro vzácnou návštěvu připra-
venou básničku, písničku a jednodu-
chý taneček. Za odměnu dostaly balíček
s ovocem a sladkostmi. Žáci ve třídě
malovali čerty, vyráběli anděly a vysvět-
lovali si pranostiky, které se o čertech ří-
kají. Děti na naší škole až tak moc
nezlobí, a tak čert nemusel nikoho strčit
do pytle a odnést do pekla. Za spolu-
práci děkujeme amatérským hercům
z Havlovic.

Letos bylo všechno hodně jinak. Ne-
dokončili jsme plavání, nebyl čaroděj-
nický průvod, zdravotnický víceboj,
olympiáda málotřídních škol, školní
výlet, nebylo vánoční představení, ne-
zpívali jsme koledy při rozsvěcení
vánočního stromu. Učili jsme přes vi-
deokonference, s dětmi se museli učit
rodiče. Když se děti ocitly ve škole, do-
háněli jsme učení. Některá témata pro-
stě nelze učit na dálku. Hlavně pod-
zimní absence výuky prvňáků byla
pro všechny tragédií. Na tomto místě
děkuji všem rodičům, protože v naší
škole jsme neměli problém s neúčastí
dětí na distančním vyučování. Rodiče
se svými dětmi zvládali výuku velmi
dobře. Doufejme, že rok 2021 bude lepší,
a že nás naši vládní představitelé ne-
chají dělat naši práci a nebudou nám
stavět překážky na naší cestě za vzdě-
láním.

Závěrem děkuji obci Havlovice za
příkladnou spolupráci a podporu.

Mgr. Jaroslav Balcar
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Jarda Prouza vypráví dětem o myslivosti

Tradiční loučení čtvrťáků s naší školou se koná v kulturním domě

(pokračování z předchozí strany)



2020… prazvláštní to rok! A začal tak
normálně. V lednu jsme zahájili pla-
vecký kurz, pokračovali jsme v pravi-
delném středečním saunování, proběhl
tradiční havlovický masopust, začátkem
března jsme na posledních zbytcích
sněhu zvládli i lyžařský kurz, dne 10. bře-
zna dopoledne jsme v úpickém loutko-
vém divadle shlédli pěknou pohádku
„O kohoutkovi a slepičce“… ale když
jsme vyšli ven, nesly se éterem zvěsti:
„od zítra jsou všechny školy zavřené…!“
Přišlo nám to jako utopie, jako nepřed-
stavitelně zlý sen. Ale bohužel to byla
pravda. Od 18. března byla uzavřena
i naše školka. Zaměstnanci školy v té
době šili roušky, pomáhali při malování
prostor školy, třídili pomůcky a uklízeli
kabinety a půdu. Omezený provoz byl
zahájen 11. května. Školku mohly na-
vštěvovat pouze děti zaměstnaných ro-
dičů a byla nastavena přísná hygienická
opatření (dezinfekce rukou, roušky u ro-
dičů, zpřísněný úklid…). Od června se
již školka otevřela pro všechny děti
a bez povinnosti nosit roušky. Odpadly
však veškeré akce (výlety, exkurze, spo-
lupráce s ostatními školami atd.) a dění
nad rámec běžného chodu MŠ se pře-
sunulo ven. Díky paní učitelce Bekrové
jsme 1. 6. na zahrádce školky otevřeli
hmatovou stezku. Závěr celoročního
projektu „Se sokolem do života“ nás za-
vedl na Výhled. Společné focení dětí
před koncem školního roku proběhlo
před budovou školy. Loučení s předško-
láky absolvovali rodiče a děti u Hájovny
za rybníkem. A šlo to!

Po prázdninové pauze školka opět
fungovala bez omezení. V novém škol-
ním roce je maximálně naplněna. MŠ
navštěvuje 43 převážně havlovických
dětí, z toho rekordních 18 předškoláků!
A opět jsme využívali venkovního pro-
středí naší obce. Za krásného počasí
jsme v areálu TJ Sokol zhlédli loutkové
divadlo. Zavítali jsme k opravené stu-
dánce pod Habřinou, na hrad Vízm-
burk, do Kobylince či na Popluž.
Sportovali jsme ve školní tělocvičně,
v areálu TJ i ve volné přírodě. Adventní
čas s oslavou Vánoc jsme si užili také
naplno. Tento „zvláštní“ rok měl pro nás
dospělé i děti ještě navíc nádech solida-
rity a vzájemné pomoci. Dvakrát jsme
se totiž zapojili do výzvy Svazku obcí
Království Jestřebí hory. Jejich prostřed-
nictvím jsme poslali své video s přáním
a také dárky pro zdravotníky z trutnov-
ské nemocnice a seniory v Tmavém dole.
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ZPRÁVA OD HASTRMÁNKA Z NAŠÍ ŠKOLKY

(dokončení na následující straně)

Naše děti na mostě ještě před rekonstrukcí

Děti vítají nový most

Školkovské děti na vycházce po okolí



Rády bychom také touto cestou po-
děkovaly rodičům za vstřícnost, pocho-
pení, ohleduplnost a dobrou spolupráci
při zvládání nelehké situace. Těší nás, že
jsme zatím nemusely řešit žádné zá-
važné problémy. Školka je stále plná dětí
a ty jsou naštěstí zdravé jako nikdy
předtím.

Náš článek v loňských novinách jsme
okořenily autentickými perličkami z úst
těch nejmenších. A protože se to setkalo
s pozitivní odezvou, přikládáme něko-
lik nových hlášek i letos. Vždyť „s úsmě-
vem jde všechno líp!“ a „jaké si to
uděláš, takové to máš!“ Tak hodně úsmě-
vů, zdraví a té správné energie i v roce
2021 vám všem přejí paní učitelky z vaší
školky. 

A zde je slíbený dodatek s podtitulem
„Šest nej!“

1) P. uč.: „Pepo, vem si chleba a kousej.“
„Nemůžu, je rozbitej.“ 

2)„Paní učitelko, já mám na patě bra-
davku.“ (bradavici)

3)„Na dubu rostou žaludky!“ (žaludy)

4)„Na kopci vidím jebák!“ (jeřáb)

5)„Dneska je k obědu čivavačipčip
a brambor.“ (čevapčiči a brambor)

6) Dítě: „Zazpíváme si tu písničku o kra-
vičce?“ P. uč.: „Jakou?“ Dítě.: „No
přece: kravička, zelená, to je moje po-
těšení.“

Yvona Friebelová
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(pokračování z předchozí strany)

Mikulášská nadílka v mateřské škole

Na zahrádce školky byla otevřena hma-
tová stezkaLoučení se školáky v Náchodci u hájovny

Nové stoly, židle a kuchyňka ve třídě mladších dětí



Tento rok byl pro skauty sice nároč-
nější, ale neméně významný než který-
koliv jiný. Přítomnost kamarádů při
plnění různých činností je pro nás velmi
důležitá. Kontaktu s ostatními bratry
a sestrami jsme měli pomálu, přesto se
najde spousta společně strávených chvil. 

Jarní situace se naštěstí uklidnila a my
se mohli tradičně vydat tábořit na tábo-
řiště pod Mufloní louku. Letos se skauti
a skautky po týdnu vystřídali s vlčaty
a světluškami. Skauti a skautky si na
vlastní kůži vyzkoušeli postavit celý
tábor, zahráli si spoustu her a znovu se
setkali se rtyňským oddílem. Některá
vlčata a světlušky poprvé úspěšně oku-
sili být déle bez rodičů, naučili se tábor-
nické dovednosti nebo poznali nové

kamarády ze Rtyně. Tábor se jednoduše
opět vyvedl a už se těšíme na ten příští.

Po prázdninách jsme se sešli na pár
schůzkách, než jsme se museli vrátit
zpět do jara. Nicméně jsme již byli mou-
dřejší a díky naší organizaci získali
zkušenosti pro online skauting. Ježci si
například doma zahráli na účastníky
soutěže Masterschef a uvařili večeři pro
celou rodinu.

Děti s rodiči si mohli samostatně pro-
jít okruh „u Nás“ zpestřený pracovním
listem s otázkami z naučných tabulí.
Každý, kdo ji celou prošel a zodpověděl
všechny otázky, získal malou odměnu.
V prosinci také družina Ježků přivezla
z Jaroměře betlémské světlo, o které se
jako každý rok podělili u kapličky.

Snažíme se držet krok s předáváním
informací, proto jsme aktivně začali vy-
užívat sociální síť Instagram. Pokud by
vás naše činnost zajímala, můžete nás
sledovat pod jménem „junakhavlovice“.

Moc děkuje a vážíme si podpory obce
Havlovice, ať už finanční nebo poskyto-
váním prostorů pro družinové schůzky.
Díky tomu můžeme poskytnout holkám
a klukům lepší program a zázemí. To, že
ze schůzek odcházejí s úsměvem, je
snad dostačující důkaz úspěchu.

Barbora Nývltová – Kečup
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Závěrečné táborové foto skautů a skautek Táborové foto vlčat a světlušek

Skautky a skauti na táborovém výletě přes Ruprechtický špičák Družina Ježků na výpravě za betlémským světlem
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Nejvyšší vrchol Jestřebích hor se na-
zývá Žaltman (739 m n.m.). V letech
1966–1967 zde členové TJ Baník Malé
Svatoňovice svépomocí postavili ocelo-
vou rozhlednu. Slavnostní otevření pro
veřejnost proběhlo dne 24. září 1967.
Rozhledna měla 51 schodů a po jejich
zdolání jste se dostali na jedinou výhle-
dovou plošinu v 10 metrech. Rozhledna
byla vždy volně přístupná a měl ji ve
správě KČT Malé Svatoňovice. Okolní
stromy postupně dorůstaly a začaly brá-
nit ve výhledu natolik, že turisté přestali
mít o rozhlednu zájem.

Nějaký čas se uvažovalo, že rozhledna
se zvýší. Stávající konstrukce to ale ne-
umožňovala. Proto obec Malé Svato-
ňovice, jako budoucí investor, přišla
s myšlenkou, postavit rozhlednu novou.
V roce 2017 byla vyhlášena veřejná
sbírka na výstavbu nové rozhledny na
vrcholu Žaltman. Demolice původní
proběhla v říjnu 2019. Dne 3. června
2020 byla podepsána smlouva o dílo
s dodavatelem stavby, se společností
STAVEBNĚ DOPRAVNÍ TRUTNOV,
s.r.o. a tím byly zahájeny práce na vý-
stavbě nové rozhledny. Ve čtvrtek 23. zá-
ří 2020 došlo ke slavnostnímu otevření
nové dominanty Jestřebích hor a to na
den přesně, 53 let od otevření bývalé
rozhledny. Celková výška nové roz-
hledny je 25 metrů. Abyste se dostali na
její vrchol, musíte zdolat 122 schodů.
Nejvyšší výhledová plošina je ve výšce
23,5 metrů. Kdo se do této výšky ne-
odváží, ochuzen nebude, další tři nižší
výhledové plošiny také vybízejí k jedi-
nečným rozhledům. Výhled stojí za to,
za hezkého počasí můžete z rozhledny
vidět Krkonoše, Rýchory, Vraní hory,
Adršpašsko-teplické skály, Soví a Javoří
hory, Broumovské stěny, Úpicko, Hro-
novsko, Orlické hory, Kralický Sněžník,
Zvičinu, Kumburk, Trosky, přehradu
Rozkoš atd. Celoroční vstup na roz-
hlednu je zdarma a bez otevírací doby.

Celkové náklady se vyšplhaly na
částku 3.638.883,63 Kč vč. DPH. Z toho
z veřejné sbírky, do které přispívali ob-
čané, živnostníci, firmy, obce a spolky,
a z jednotlivých darů bylo uhrazeno
2.136.145 Kč. Královéhradecký kraj po-
skytl finanční dar ve výši 500 tis. Kč.
Zbývající částka byla uhrazena z roz-
počtu obce Malé Svatoňovice.

Z archivu obce Malé Svatoňovice
zpracoval Ing. Pavel Dvořáček

ROZHLEDNA ŽALTMAN

Krásné výhledy jsou i z nižších plošin – foto Ctibor Košťál

Jednotlivé části dopravoval na vrchol vrtulník

Původní rozhledna z roku 1967 Nová kovová rozhledna
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Poplatek za odvoz a likvidaci do-
movního odpadu do 28. 2. 2021

Poplatek za kabelovou televizi do
31. 3. 2021

Poplatek ze psa do 31. 3. 2021

Poplatek za odběr vody z obecního
vodovodu za období 1. 7. 2020 –
30. 6. 2021 do 31. 7. 2021

Platba za odvoz bioodpadu do
31. 3. 2021

Poplatek se platí na účet správce po-
platku Obecního úřadu Havlovice:

 hotově na Obecním úřadě v Hav-
lovicích

 převodem z účtu

Číslo účtu správce poplatku (Obec
Havlovice): 1303696329/0800 ve-
deného u ČS Trutnov. Variabilním
symbolem každého poplatníka je
číslo popisné nebo evidenční.
Při platbě poplatku za odběr vo-
dy z  obecního vodovodu převo-
dem z  účtu uvádějte číslo účtu
35-1303696329/0800.

V případě, že poplatky nebudou
uhrazeny včas, bude účtováno
penále.

PLATBA
POPLATKŮ

MÍSTNÍ POPLATEK ZE PSŮ

Dle obecně závazné vyhlášky obce Havlovice č. 1/2019 o místním poplatku ze psů
platí poplatek ze psů držitel psa. Držitelem je pro účely tohoto poplatku osoba, která
je přihlášená nebo má sídlo na území České republiky (dále jen „poplatník“).
Poplatek ze psů se platí ze psů starších 3 měsíců.
Sazba poplatku za kalendářní rok činí:
a) za jednoho psa 100 Kč
b) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 400 Kč
c) za prvního psa chovaného v bytovém domě 300 Kč
d) za druhého psa a každého dalšího psa chovaného v bytovém domě téhož

držitele 600 Kč
e) za prvního psa, chovaného v bytovém domě, jehož držitelem je osoba

starší 65 let 200 Kč
f) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele, osoby starší 65 let,

chovaného v bytovém domě 300 Kč
Poplatek je splatný k 31. březnu každého roku.

POPLATEK ZA ODBĚR VODY
Z OBECNÍHO VODOVODU

Cena vody za odečítací období 1. 7. 2020 – 30. 6. 2021 je stanovena na 18,– Kč/m3.
Platba se provádí do  31. 7. 2021.
Při platbě poplatku za odběr vody z obecního vodovodu převodem z účtu uvádějte
číslo účtu 35-1303696329/0800.

POPLATEK ZA ODVOZ A LIKVIKACI
DOMOVNÍHO ODPADU

Paušální poplatek za odvoz a likvikaci domovního odpadu je pro rok 2021 stanoven
na 500,– Kč/osobu/rok.
– poplatek za odvoz platí každá fyzická osoba, která má na území obce trvalý

pobyt
– za objekt, sloužící k rekreaci (chata, chalupa), kde není hlášena k trvalému po-

bytu žádná osoba, se platí poplatek odpovídající výši poplatku za jednu osobu
– pokud dojde k jakékoliv změně rozhodné pro výpočet poplatku (narození, úmrtí,

odhlášení nebo přihlášení trvalého pobytu, prodej objektu), je každý povinen tuto
skutečnost nahlásit do 30 dnů na obecní úřad

– od poplatku jsou osvobozené pouze osoby, které mají na území obce trvalý pobyt,
a které písemně prokážou, že se déle než 10 měsíců nepřetržitě zdržují mimo obec

– poplatek je každý povinen uhradit nejpozději do 28. 2. příslušného roku.

BIOODPAD

Svoz bioodpadu je prováděn po celé vegetační období, tj. od dubna až do listopadu.  
Bioodpad se sváží uložený pouze v typizovaných velkoobjemových vacích. Ty si ob-
čané zakoupí na obecním úřadě za 200,– Kč/ks.
Cena na jeden rok je 500,– Kč/1 vak. Pokud se zájemce o tuto službu přihlásí v prů-
běhu roku (například v srpnu), nebude mu tato částka úměrně snížena.
Při platbě poplatku za bioodpad převodem z účtu uvádějte číslo účtu
35-1303696329/0800. Platba se provádí do 31. 3. 2021.

POPLATEK ZA PROVOZ KABELOVÉ TELEVIZE

Poplatek za jednoho účastníka připojeného na rozvod kabelové televize pro rok 2021
byl stanoven na 1 700,– Kč.

ÚHRADA MÍSTNÍCH POPLATKŮ V ROCE 2021





PYROTECHNICKÉ
PROSTŘEDKY

Od 1. 4. 1997 nabyla účinnosti
vyhláška č. 1/97 O používání py-
rotechnických prostředků v obci.
Na základě této vyhlášky je povo-
leno používání zábavných pyro-
technických předmětů (petard) na
veřejných prostranstvích pouze
31. 12. a 1. 1. Úplný zákaz použí-
vání petard je na zastávkách hro-
madné osobní dopravy, u veřejných
budov, v jejich těsné blízkosti
a dále tam, kde by jejich používání
ohrožovalo bezpečnost, zdraví a
majetek osob.
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KALENDÁŘ SPORTOVNÍCH A KULTURNÍCH AKCÍ V ROCE 2021 

datum název akce kontaktní osoba telefon 
21. 3. Vynášení Smrťačky Balcar J. 777005790
6. 4. Zápis do ZŠ Balcar J. 777005790
11. 4. 1. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
24. 4. Koncert TURBO v KD Andrš A. 606037889
30. 4. Pálení čarodějnic – čarodějnický pochod Dvořáček M. 732266215
květen – řijen Havlovická Tropical liga a senior liga (malý fotbal) Kocián J. 777583602
3.–4. 5. Zápis do MŠ Friebelová Y. 774283123
9. 5. 2. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
16. 5. Májový streetball Nývltová P. 702014003
22. 5. 32. ročník Pochod Václavice–Havlovice Balcar J. 777005790
29. 5. Slavnostní otevření hradu Vízmburk Balcar J. 777005790
29. 5. Nohejbalový turnaj O dušičky Havlovického vodníka Dufek J., Kulda R. 731262722, 734121756
30. 5. Dětský den ve sportovním areálu Dvořáčková M. 739089561
červen Volejbalový turnaj Prokop M. 724761300
13. 6. 3. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
13. 6. Ligový pohár pro hráče HTL Kocián J. 777583602
19. 6. Kouzlo zvuku – Slunovrat Peterka J. 725275042
19. 6. Havlovka | Cesta na hraně! Čepelka J. 777608908
24.–27. 6. Rybářský tábor mládeže do 15 let Vojtěch L. 602181539
3. 7. 44. r. fotbalového turnaje HAPO Tohola M. 737141504
3. 7. Motodědci představují nejen své stroje Řezníček P. 606743413
4.–9. 7. Sportovní tábor TJ Sokol Balcar J. 777005790
11. 7. 4. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
11.–16. 7. Sportovní tábor TJ Sokol Balcar J. 777005790
červenec Divadelní představení na Vízmburku Balcar J. 777005790
17. 7. Benátská noc a divadelní představení Kopecký J. , Míl 775175330
17. 7. Vozatajské odpoledne Prouzová J. 736765220
31. 7. 28. HAPOSTAR  (Fotbalový turnaj pro hráče nad 40 let) Tohola M. 737141504
1. 8. 1. r. Maxisuperhapostar  (Fotbal. turnaj pro hráče nad 60 let) Tohola M. 737141504
8. 8. 5. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
srpen Beachvolejbalový turnaj Prokop M. 724761300
srpen Koncert vážné hudby – Vízmburk Balcar J. 777005790
14. 8. Letní běh na běžkách Andrš A. 606037889
28. 8. 20. r. SUPER HAPO STAR (fotbalový turnaj hráčů nad 50 let ) Tohola M. 737141504
2. 9. Olympiáda pro starší a pokročilé Tohola M. 737141504
4. 9. 13. Vízmburské slavnosti – Vízmburk Balcar J. 777005790
4. 9. Rybářské závody mládeže do 15 let Vojtěch L. 602181539
10. 9. Žákovský turnaj v malém fotbalu a sport. Trojboj MAS KJH Kocián J. 777583602
11. 9. Pohádkový les Andrš A. 606037889
12. 9. Memoriál sv. Václava – streetballový turnaj Nývltová P. 702014003
12. 9. 6. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
15. 9. Žákovský turnaj v malém fotbalu MAS KJH Kocián J. 777583602
2. 10. Hubertova Jízda Prouzová J. 736765220
9. 10. Výlov rybníka Jindra Kult M. 731552503
10. 10. 7. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
23. 10. Rybářský společenský večer Kult M. 731552503
6. 11. Halloween – Vystoupení pro děti a dospělé v KD Míl V. 604157105
13. 11. Slavnostní zakončení havlovické ligy v MF – KD Kocián J. 777583602
28. 11. Rozsvěcení vánočního stromu – park T.G.M. Dvořáček P. 603558845
12. 12. Předvánoční představení dětí z MŠ a ZŠ v KD Balcar J. 777005790
24. 12. Zpívání v kapličce – 14.00 Čepelková L. 733578815
Vánoce Pingpongový turnaj Wernerová L. 721815371
31. 12. Silvestrovský běh Šrámek P. 605384544
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RŮZNÉ

Na obecním úřadě u pana ing. Tomáše
Papeže a u paní Zuzany Šímové jsou
ověřovány pravosti podpisů a listin
a byl zde spuštěn i provoz terminálu
Czech point.

POUŤ SV. JANA NEPOMUC-
KÉHO V HAVLOVICÍCH
16. 5. 2021

POSVÍCENÍ V HAVLOVICÍCH
10. 10. 2020

OBECNÍ ÚŘAD HAVLOVICE 
úřední hodiny:
Po 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin
St 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin

Kontakt:
starosta Ing. Pavel Dvořáček

– tel. 499 784 061, 603 558 845
– e-mail: starosta@havlovice.cz

účetní Ing. Tomáš Papež
– tel. 499 784 062
– e-mail: ucetni@havlovice.cz

referentka Zuzana Šímová
– tel. 499 784 062
– e-mail: referentka@havlovice.cz

OBECNÍ KNIHOVNA
tel. 606 713 844
(v budově OÚ Havlovice – knihovnice
Věra Tylšová)
St 16.00–18.00 hodin

Provoz bude obnoven po ukončení vládních omezení.

SAUNA
Každou středu v kulturním domě
9.00 – 11.00 – mateřská škola

13.00 – 15.00 – základní škola
15.00 – 20.30 – společná pro veřejnost
– muži a ženy společně v plavkách

vstupné
děti do 10 let 10,– Kč
děti 11–15 let 25,– Kč
dospělí 80,– Kč
permanentka pro dospělé 700,– Kč (na 10x)

Provoz bude obnoven po ukončení vládních omezení.

Po dobu opravy mostu vedla nejkratší cesta do sportovního areálu přes řeku

Lom Krákorka – jedna s fotek z nového havlovického kalendáře

Nafukovací trampolína na dětském hřišti bude letos vyměněna


